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OPĆINSKA IZBORNA KONFERENCIJA SKH ŠIBENIK

ZA ONE KOJI 
KOMPROMITIRAJU

Rođen je 1948. godine u 
Vrpolju, diplomirani eko
nomist, obavlja dužnost 
predsjednika Poslovodnog 
odbora SOUR-a industrije 
aluminija »Boris Kiđrič«. 
Član SK je od 1969. godine. 
Bio je članom OK SKH 
Šibenik, član Predsjedni
štva OK SKH, član komisi 
je za IPD i predavač u Po
litičkoj školi SKH Šibenik. 
Kao predsjednik Poslovod
nog odbora uspješno je ru
kovodio SOUR-om »Boris 
Kiđrič«.

Rođen je 1949. godine u 
Šibeniku, VKV radnik, o- 
bavljao je dužnost izvrš
nog sekretara OK SKH Ši
benik. Član je SK od 1969. 
godine. Bio je zamjenik 
sekretara tvorničkog komi
teta, član Statutarne komi
sije OK SKH i član Kon
ferencije SKH Zajednice 
općina Split Vrlo je akti
van u drugim društvenp- 
-političkim organizacijama 
općine. Završio je Politi
čku školu SKH Šibenik.

UGLED SK NEMA MJESTA
U NJEGOVIM REDOVIMA

Izvanredni financijski rezultati šibenske privrede u prvom su redu rezultat orijentacije na izvoz O O revitalizaciji

šibenskih otoka vode se rasprave na svim općinskim razinama, ali do sada gotovo ništa nije učinjeno O U turističkoj

privredi treba hitno poduzeti određene akcije, kako bi se što bolje iskoristile komparativne prednosti • U narednom

razdoblju mora se učiniti više na planu bolje informiranosti delegacija • Za predsjednika Predsjedništva OK SKH Ši

benik izabran Zdravko Petković, a za sekretara Slobodan Klisović.

TO JE ONO PRAVO: valja sve čuti, a nešto i pri bilježiti (Snimio: V. Polić)

U utorak, 25. veljače, održana je 8. izborna općinska konferencija SKH Šibenik. Osim de
legata, skupštini su kao gosti prisustvovali narodni heroji Nikola Sekulić-Bunko i Dinko Šur- 
kalo, izvršni sekretar Predsjedništva CK SKH Anđelko Jukić, član Predsjedništva Konferen
cije SKH Zajednice općina Split Gordana Kosanović i član Savjeta Republike Zvone Jurišić. 
Sjednici su, također kao gosti, prisustvovali predsjednici društveno-političkih organizacija op
ćine ,te predstavnici općine i JNA. Predsjednik Predsjedništva OK SKH Šibenik Ante Župano
vić u prigodnom je referatu između ostalog istakao:

(Stranice 2. i 3.)

U PREDSJEDNIŠTVO OK SKH ŠIBENIK 
IZABRANI SU:

Tome Bačelić, Dane Berović, Šime Berović, Ante Erce- 
gović, Ante Ivanda, Slobodan Klisović, Živko Lazinica, Li- 
dvina Mandić, Nikola Marjanović, Milivoj Paić, Zdravko 
Petković, Branko Slavica i Ante Županović.

Za predsjednika Predsjedništva izabran je Zdravko 
Petković, a za sekretara Slobodan Klisović.

U OPĆINSKI KOMITET SKH ŠIBENIK 
IZABRANI SU:

Tome Bačelić, Dane Berović, šime Berović, Niko Bra- 
jica, Deso Bratić, Stanko Cukrov, Marko Celebičanin, Đuro 
Džepina, Ante Ercegović, Roko Franić, Nikica Grubišić, Vla- 
sta Ivančević, Ante Ivanda, Ciro Juras, Senka Klarić-Bara- 
nović, Slobodan Klisović, Goislav Krnić, Miroslav Kursar, 
Živko Lazinica, Ante Ljubičić, Lidvina Mandić, Tihorad 
Marenci, Nikola Marjanović, Zdravko Matošin, Ksenija Mil- 
ković, Milivoj Paić, Jere Perkov, Zdravko Petković, Petar 
Rajević, Zoran Restović, Stipe Rupić, Milica Sladoljev, 
Branko Slavica, Tihomir Sprljan, Fabijan Vidović, Davor 
Vukov, Jordan Žaja, Nikola Živković i Ante Županović.

U STATUTARNU KOMISIJU OK SKH 
IZABRANI SU:

Višnja Cukrov, tCiro Giljanović, Vu jo. Grulović, Drago 
Mišura, Ivica Marotti, Zvonko Putić i Filip Vukičević.

U NADZORNU KOMISIJU OK SKH
IZABRANI SU:

Lejla Aras, Boško Gagić, Jakov Karađole, Vitomir Ka- 
tić i Branko Malenica.

DELEGATI ZA 13. KONGRES SKJ SU:
Vera Macura-Bego, Zdravko Petković i Dragomir Vran

čić.
DELEGATI ZA 10. KONGRES SKH SU:

Blaženka Alfirev, Nikica Bujaš, Ante Crvelin, Ante Er
cegović, Zdravka Ergić, Ciril Giljanović, Vinko Guberina, 
Vesela Janković, Željko Jelić, Ciro Juras, Jere Perkov, Din
ka Vukičević i Zoran Živković.
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Za one koji kompromitiraju
ugled SK nema mjesta u 

njegovim redovima
— Izuzetno dobri financij

ski rezultati šibenske privre
de ostvareni su posebnim na
porima radnih ljudi, kao i 
općim uvjetima privređivanja 
koji su stimulativno djelovali 
na proizvodnju usmjerenu iz
vozu, koja, uz truižam i po
morstvo, predstavlja najveći 
dio ukupne privrede naše op
ćine. Iako još nemamo podat
ke o ukupnim financijskim 
rezultatima privrede za proš
lu godinu, već sada možemo 
tvrditi, da će oni biti veoma 
dobri, iako u cjelini nešto sla 
biji nego u 1984. godini. Ori
jentacija na izvoz i poslovna 
politika u osiguranju energi
je u posljednje dvije godine 
rezultat su dobrih poslovnih 
«. financijskih rezultata. Si
gurno je, da smo uz bolju or
ganizaciju i znatno veće ud
ruživanje rada i sredstava, 
mogli na kraju postići i bolje 
rezultate.

Na početku smo srednjoročr 
nog planskog razdoblja, u ko
ji ulazimo sa značajno raz
vijenim proizvodnim snaga
ma, što je garancija rješava
nja mnogih značajnih prob-' 
lema u općini, posebice izra
zitog stupnja nezaposlenosti 
mlade generacije. Uspješno 
rješavanje ovog problema 
imat će svakako pozitivan od
raz na stanje socijalno-eko- 
nomskih prilika. Samo privre
dnim razvojem finalizacije 
aluminija i širenjem turistič
kog privređivanja otvaraju se 
velike mogućnosti zapošljava
nja novih mladih radnika i 
stručnjaka. Međutim, moram 
se ovom prilikom kritički os
vrnuti na veoma loše stanje 
u organiziranosti turističke 
privrede, kako u propagandi i 
prodaji kapaciteta, tako i u 
udruživanju radi uspješnijeg 
zajedničkog razvoja, pa je os
novni zadatak komunista u 
toj oblasti da u narednom ra
zdoblju poduzmu . određene 
akcije.

OZBILJNOST
I POZORNOST: 
uvaženi gosti 
pažljivo slušaju 
izlaganja

Veći broj radnih organiza
cija u općini nedovoljno po
klanja mjesta kadrovskoj politi 
ci u svojim razvojnim planovi
ma i programima. Planiranje se 
ne zasniva na osmišljenoj i 
stalnoj aktivnosti, jer se os
novne organizacije nalaze pod 
utjecajem neformalnih grupa 
i nedovoljno vode računa o 
izgrađivanju i razvoju vlasti
tih kadrova. Inicijativu o 
kadrovskim rješenjima očeku
ju od općinskih organa, ili se 
proces ostavlja da se riješi 
sam od sebe. Da bi se ti za
daci uspješno i kontinuirano 
rješavali, SK mora posvetiti 
veću pažnju planiranju dugo
ročnih kadrovskih potreba. 
Naročitu pažnju svakako tre
ba pokloniti vođenju eviden
cije kadrova koji su svjesno 
opredijeljeni za socijalističko 
samoupravno društvo, koji 
uživaju ugled i u stanju su 
da mobiliziraju druge.

Vrijeme je da utvrdimo no
sioce negativnih pojava u na
šoj općini, da vidimo koji su 
to potkradali društvenu imo
vinu, bespravno useljavali u 
stanove, bespravno gradili, 
uzurpirali društveno zemlji
šte, nenamjenski koristili kre 
dite, obogatili se mimo rađa, 
te' se društvenim sredstvima 
koristili ili se koriste u pri
vatne svrhe. Kad se to utvr
di, treba obavezno pokrenuti 
idejno-političku odgovornost 
za takve članove SK, a za os
tale zatražiti utvrđivanje dis
ciplinske ili druge odgovorno
sti. Posebnu ulogu na tom 
planu trebaju odigrati orga
ni uprave i pravosuđa, koji 
se trebaju maksimalno anga
žirati na tim zadacima'u ok
viru svojih nadležnosti. Sva
kako da im u tome trebaju 
pomoći Služba društvenog 
knjigovodstva, banka, Privre
dna komora, kao i sredstva 
javnog informiranja.

A. Županović govori na Izbornoj konferenciji

»Bitka koju vodi SK za afirmaciju udruže
nog rada i proizvodnog rada, veću i bolju proi
zvodnju, ujedno je i bitka za mlade i buduć
nost socijalističkog samoupravnog društva. Za 
mladu generaciju, SK i naše društvo u cjelini, 
jedno od najvažnijih pitanja je ostvarivanje 
prava na rad, odnosno zapošljavanje mladih. To 
nije samo socijalno pitanje, nego sve više posta
je bitan faktor razvoja samoupravljanja, eko-* 
nomske i političke stabilnosti i klasne strukture 
društva«.

»Princip moralno-političke podobnosti se 
često iskrivljeno primjenjuje u praksi, a poneg
dje i zloupotrebljava. Moram kazati da ima još 
sredina u kojima vlada mišljenje, da nitko ne 
može vršiti društvenu funkciju, ako nije član 
SK. Protiv takvog iskrivljenog tumačenja mo
ralno-političke podobnosti moramo se energič
no boriti, a istodobno onemogućavati sve one, 
koji nisu u stanju da provode utvrđenu politi
ku SK, pa makar bili i članovi SK, da dođu na 
određenu društvenu funkciju«.

Na početku novog manda
ta — završio je predsjednik 
OK SKH Šibenik — moramo 
posebnu pažnju pokloniti poli 
tičkom sistemu socijalističkog 
samoupravljanja, posebice op
ćenarodnoj obrani i društve
noj samozaštiti. Tu u prvom 
redu mislim na značaj izra
de procjene političko-sigur- 
nosnog stanja u svim sredi
nama, koje trebaju biti kon
kretne i korektne, izbjegava
jući svako zaobilaženje ili pre 
naglašavanje, uz sve potenci
jalne opasnosti za konkretne 
sredine i društvo u cjelini.

U izvještaju o aktivnosti 
Općinske organizacije SK Ši
benik za razdoblje od 1982. 
do 1986. godine istaknuto je, 
da je rad Općinskog komiteta 
i Općinske organizacije u ci
jelosti bio usmjeren na jača

nje idejno-političke organi
zacijske i akcijske sposobno
sti članova i osnovnih orga
nizacija SK, radi što uspješ
nijeg izvršavanja zadataka u 
razvoju našeg društva. U toj 
aktivnosti Općinski je komi
tet djelovao zajedno s osta
lim društveno-političkim or
ganizacijama općine, Izvršnim 
vijećem Skupštine općine i 
drugim samoupravnim i pri
vrednim subjektima društva. 
Osim toga, posebna je pažnja 
bila poklonjena kadrovskoj 
politici,, idejno-političkom ra
du i informiranju, kao i ak
tivnosti u ostvarivanju ONO 
i DSZ. Posebno je uspješno 
ocijenjen rad Statutarne i 
Nadzorne komisije OK SKH, 
što se najbolje vidi u. izvje
štajima o njihovu radu.

U programskoj orijentaciji 

za razdoblje od 1986. do 1990. 
godine, naglašeno - je između 
ostalog, da će komunisti šiben 
ske općine i dalje jačati svo
je idejno-političko i akcijsko 
jedinstvo, te razvijati najšire 
inicijative radničke klase i ra 
dnih ljudi i građana, radi ra
zvoja socijalističkog samoup
ravljanja. Osnovno obilježje 
naredne etape razvoja mora 
biti bitka za ostvarivanje so
cijalističkog samoupravnog 
produkcijskog odnosa, za mje
sto i ulogu OOUR-a, a time 
i društvenog i ekonomskog 
položaja radnika u udruže
nom radu i društvu. Zato ko
munisti, posebice oni na is
taknutim društvenim funkci
jama, koji će se neodgovorno 
odnositi prema obavezama re
alizacije Dugoročnog progra
ma ekonomske stabilizacije, 
moraju za to snositi posljedi
ce, sve do smjenjivanja s du
žnosti i isključenja iz SK.

U borbi za smanjenje soci
jalnih razlika, koje se ne za
snivaju na radu i rezultatima 
rađa, komunisti će otklanjati 
njihove uzroke, te se istodo
bno odlučnije angažirati u 
borbi protiv privrednog kri
minala, mita i korupcije, ma
terijalnih i drugih privilegi
ja i svih oblika prelijevanja 
društvene imovine u privat
nu. Osim toga, komunisti će 
u svojim sredinama zaoštriti 
pitanje odgovornosti onih, ko
ji ne vode računa o zapošlja
vanju kao elementu razvoja, 
koji ne stvaraju uvjete za no
vo produktivno zapošljavanje 
i neracionalno se koriste pri
vrednim kapacitetima. Tak
vim odnosom i bržim razvo
jem poljoprivrede, male pri
vrede, turizma i aluminijske 
industrije, brže će se rješava
ti pitanje zapošljavanja.
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Za one koji 
kompromiti
raju ugled 
SK nema

Izvaci iz diskusije
ZABORAVLJENI OTOCI

ANTE GRUBELIC: Revitalizaciji otoka još se uvijek ne 
poklanja potrebna pažnja. Sami smo do sada mnogo učinili, 
međutim obećane pomoći niotkuda. Samo se planira iz go
dine u godinu, ali se ništa konkretno ne realizira.
TAPKA SE U MJESTU

ANTE IVANDA: Ne jedinstva u Partiji bilo je sve do do
laska druga Tita na njeno čelo. U razvoju smo imali dosta 
teškoća, a one su, po mom mišljenju rezultat ponašanja ko
munista na svim razinama. Na partijskim forumima donose 
se pravi zaključci, ali je sasvim druga stvar, kako se oni re
aliziraju. Savez komunista tapka u mjestu, nešto nije u redu, 
a to se svakako negativno odražava na bazu. Od vrha do 
dna treba sve negativnosti raščistiti na planu jedinstva u SK, 
jer je Partija uvijek bila i bit će avangarda radničke klase. 
Sto se, pak. tiče problema s bespravnom izgradnjom u na
šoj općini, stav OK SKH Šibenik uvijek je bio, da se poštuje 
zakon, a da se uvijek pronađu najadekvatnija i najbezbol- 
nija rješenja.

mjesta u
njegovim 
redovima

Nakon vrlo plodonosne i 
konstruktivne diskusije, koju 
posebno donosimo, izabran je 
novi Općinski komitet SKH 
Šibenik od 39 članova, Statu- 
tarna i Nadzorna komisija, te 
delegati, za 13, kongres SKJ i

»Za sve one koji kom
promitiraju ugled SK, ne
ma mjesta u njegovim re
dovima, posebice onima ko 
ji nanose ljagu SK, jer su 
im osobni interesi ispred 
ciljeva Partije. Osnovne or 
ganizacije SK trebaju shva 
titi da je i danas nužno 
da komuniste krase odre
đene osobine, kao borbeno
st i odanost ciljevima re
volucije, otvorenost i samo 
kritičnost; skromnost i ne
posrednost u odnosima me 
đu ljudima, privrženost in
teresima radničke klase, 
pravilan odnos prema ra
du, pravdi i istini, odgo
vornosti-«.

IPAK SAMO JEDAN KANDIDAT
NIKOLA VLAHOV: Gdje se predlažu dva kandidata, sa

mo je jedan pravi, a drugi je marioneta. Izvještaj je po meni 
nekompletan, jer je trebalo navesti, tko je izvršavao zadatke, 
a tko nije. Javna je tajna da provjereni kadrovi odbijaju 
preuzeti rukovodeća radna mjesta, radije se sklanjaju u du
boke hladovine raznih SlZ-ova i si. Lik komunista u posljed
nje je vrijeme dobrano devalvirao, čak više od našeg dinara

ANALIZA VLASTITIH SREDINA
DUŠKO KRONJA: Sve više dolazimo do saznanja, da ne

ke stvari iz temelja treba mijenjati. Poštenje* i rad komunista 
moraju biti sinonimi za buduće akcije. Moram priznati da i- 
ma onih koji nisu čisti, pa moramo analizirati i čistiti u vla
stitim sredinama, sve ono, što ne valja. U narednom mandatu 
novi će se ljudi morati uhvatiti u koštac sa svim- negativnim 
pojavama, uz što manje dugačkih referata i besciljnih disku
sija.
GUBITAK POVJERENJA U SK

ZORAN RESTOVlC: U zadnje vrijeme broj članova SK 
opada, a razlog napuštanja članstva po mom je mišljenju 
zbog općeg gubitka povjerenja u SK. jer zaključke koje dogo
varamo nedovoljno analiziramo. Naime, iz dogovorenog ne iz
vlačimo konkretne zaključke. Izvršna tijela u osnovnim or-. 
ganizacijama trebala bi biti odgovorna za sve neizvršene za
datke. O kriterijima ne treba posebno govoriti i praviti filozo
fiju od toga, a jedinstvo u SK u svim svojim oblicima treba 
potvrditi spremnost u provođenju i realiziranju raznih zaklju
čaka.
STAGNACIJA ODGOJA I OBRAZOVANJA

ŽARKO BUTULIJA: U odgoju i obrazovanju u nekim je 
područjima došlo do stagnacije. Uočene su neke slabosti u proš
lom razdoblju, posebice, na planu nepovezanosti s udruženim 
radom i mjesnim zajednicama. Materijalna osnova rada u od
goju i obrazovanju nešto je poboljšana, ali su to tek privre
mena rješenja. Većina prosvjetnih radnika ipak savjesno i s 
ljubavlju obavlja svoj posao. Osnovne organizacije moraju e- 
fikasnije djelovati na ostvarivanju idejne funkcije škole.

10. kongres SKH. Prije zavr
šetka izborne konferencije Op 
ćinske organizacije SK, pro
čitani su pozdravni telegrami 
Predsjedništvima CK SKJ i 
CK SKH.
Pripremio: Ljubo JELOVČIĆ

AKUMULATIVNA 
PRIVREDA

NIKOLA SEKULIC-BUN- 
KO: Nije to mala stvar, 
što ste postigli u privredi 
zavidne financijske rezul
tate. Stvorili ste privredu 
koja je akumulativna, gra 
dite potrebne sadržaje, što 
znači da ćete u idućem 
razdoblju bilježiti još bolje 
rezultate. Uz obavezni ra
dikalni zahvat u turistič
koj privredi, aluminijska 
industrija treba da vam i 
dalje bude nosilac privred 
nog razvoja, jer su investi 
čije u tu industriju poka
zale sye svoje prednosti. 
Međutim,. niste mnogo u- 
činili na' planu razvoja ma 
le privrede, koja je trenut
no u svijetu sve prisutnija 
i potrebnija.

SAVJETA NIKAD DOSTA: Nikola Sekulić-Bunko i Duško Kronja u 
očekivanju početka izbornog skupa šibenskih komunista

DOGOVOR KUĆU GRADI: Zdravko Petković, Dinko Šurkalo i Josip 
Ninić u pauzi sjednice

PRAVILNA POSLOVNA POLITIKA
ŽIVKO LAZINICA: U zadnje dvije godine postigli smo 

izvanredne financijske rezultate, u prvom redu zahvaljujući 
uvozu el. energije, čime se održala i znatno povećala proiz
vodnja. Jasno je, da je tome pridonijelo i prisustvo na ino
zemnom tržištu i mjere tekuće ekonomske politike. Dalji se 
razvoj treba temeljiti na više rada i znanja na takvoj proiz
vodnji (i šire), posebice u turizmu i proizvodnji aluminija.

BRŽE ZAPOŠLJAVANJE MLADIH
DINKO ŠURKALO: Konferencija je naznačila mnoge ak

tivnosti u društveno-političkom radu, posebice na planu proiz
vodnog zapošljavanja mladih stručnih radnika. Na tom planu 
nmogo može učiniti općinska sindikalna organizacija. Poljo
privredi, turizmu i ribarstvu treba dati adekvatan značaj, a 
pravosudni organi trebali bi odigrati značajnu ulogu ii raznim 
djelatnostima u općini. 

■
SAMOZAŠTITA U SVAKOJ PRILICI

ANTE BUJAŠ: Samozaštita nije stvar pojedinih organa, 
nego je to pravo i dužnost svakog građanina, posebice člana 
SK. Moramo se bolje organizirati na tom planu, posebice u 
turističkoj sezoni. Na otuđenje društvene imovine u radnim 
organizacijama komunisti nisu reagirali, bilo je primjera opor
tunizma-

STARCI—NOSIOCI AKCIJA
ANTE RADOVClC: Pridružujem se izlaganju o nebrizi 

revitalizacije otoka, koji umiru iz dana u dan skupa sa svojim 
starcima. Sve akcije vode ljudi stariji od 60 godina, u or
ganizaciji svih društveno-političkih organizacija mjesta. Prih
vaćam referat, iako bih imao mnogo primjedbi na izvještaj o 
radu OK SKH.

DEVIZNA REALIZACIJA
LIDVINA MANDlC: Šibenski udruženi rad već tri zadnje 

godine postiže dobre financijske rezultate, zahvaljujući u pr
vom redu orijentaciji na izvoz. Prošle je godine šibenska priv
reda izvezla robe u vrijednosti ođ 142 milijuna dolara, od če
ga 85 milijuna na konvertibilno područje. U ovoj se godini o- 
Čekuje još bogatija ponuda na inozemno tržište, a time i veća 
devizna realizacija šibenske* privrede u međunarodnoj podjeli 
rada.

USPJEŠNE PREDIZBORNE AKTIVNOSTI
IVO KUNDlC: Uspješno su obavljeni svi zadaci za provo

đenje delegatskih izbora, iako sumnjam da smo svi učinili 
ono, što se ođ komunista očekivalo. Sljedeći je naš zadatak da 
provedemo drugu fazu izbornih aktivnosti u MZ, gdje nije 
bilo pojave političkog nezadovoljstva. Moramo prihvatiti mla
de ljude, koji se školuju izvan naše općine, da u što većem 
broju izađu na izbore. Novoizabrane delegate ne smijemo 
prepustiti same sebi.

PRAVILNA I KVALITETNA RASPRAVA
ANĐELKO JUKlC: Razvili ste pravilnu i kvalitetnu ras

pravu, okrenutu prema vlastitim sredinama, što je garancija, 
da će se ubuduće bolje raditi. To je pravi značaj ove konfe
rencije. Uza svu kritičnost, ima pokazatelja, da je situacija 
u vašoj općini ipak dobra, i da ima mogućnosti za još us
pješniji i kvalitetniji rad. To svakako svjedoče izvanredni re
zultati u privredi, kao i na društveno-političkom planu. Velika 
je odgovornost komunista u razvoju zaleđa i otoka, na čemu 
treba ubuduće mnogo raditi.
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PREUZETI 
ODGOVORNOST 
U SVOJE RUKE

Od radnih .ljudi i građa
na očekuje se da otvoreno 
i odlučnije nego do sada 
pokreću pitanja koja su 
presudna za njihov materi
jalni i društveni položaj 
— pitanja rada, proizvod
nje i izvoza, štednje, soci
jalne sigurnosti, raspodje
le i raspolaganja društve
nim sredstvima na svim 
razinama i da se dosljedno 
koriste svojim neotuđivim 
pravom da povodom svega 
toga sami jpokreću aktiv
nost i preuzimaju odgovor
nost u svoje ruke.

TEŠKA 
EKONOMSKA 

SITUACIJA
Nalazimo se u teškoj e- 

konomskoj situaciji u kojoj 
rastuća inflacija i velika 
zaduženost zemlje snažno 
opterećuje cijeli privredni 
i društveni život i pogađa
ju životni standard širokih 
radnih slojeva. Sve to do
nosi sa sobom mnoge soci
jalne i političke probleme. 
Te teškoće ne smiju nas 
.obeshrabriti. Naprotiv, one 
nas moraju potaknuti da 
pokrećemo nove akcije za 
savladavanje svega, što nas 
vuče natrag.

S Prve općinske kandidacijske konferencije

Utvrđeni kandidati za 
Društveno-političko 

vijeće
Prva općinska kandidacijska konferencija utvrdila je u 

srijedu tajnim glasanjem 39 kandidata za 35 mjesta u Druš- 
tvenonpolitičkom vijeću Općinske skupštine' To su: Anita Ba
ra, Dane Berović. Branka Bukić, Drago Cvitan, Darko Caleta, 
Božena Cogclja, Božidar Cupin, Simo Dobrota, Roko Franić, 
Zdravko Gojanović, Savo Janković, Ciro Juras, Slobodan Kli- 
sović, Špiro Kljajić, Boris Kronja, Duško Kronja. Gordana 
Krvavica, Ivo Kundić, Miroslav Kursar, Ignjatije Lalić, Krste 
Lambaša, Radule Maksimović, Lidvlna Mandić, Tihorad Ma- 
renci, Josip Olivari. Milivoj Paić, Florijan Paić, Zdravko Pe- 
rica, Ante Perkov, Zdravko Petković, Marijan Plenča, Janja 
Rak, Nikica Rak, Anđelko Silov, Milica Sladoljev, Branko 
Sruk, Damir Suhan, Sime Šupe i Ante Zupanović.

Kandidacijska je konferencija također istakla Zivka Laži-, 
niču za kandidata u DPV Sabora SRH te izabrala 14 delegata 
za Drugu općinsku kandidacijsku konferenciju. Goran Bara- 
nović i Ratimir Jelovčić, pak, obavijestifli su prisutne o us
pješnom toku dosadašnjih predidbornih aktivnosti. Do srije
de kandidacijski zborovi nisu održani jedino u mjesnim za
jednicama Sapina Doca i Sitno Donje, a prema pristiglim 
zapisnicima održani su u 70 posto organizacija udruženog rada-

DELEGATSKA ISKUSTVA

POTAKNUTI 
SAMOUPRAVNE

SNAGE
Izbori su velika prilika 

.da se pokrenu ogromne 
snage koje postoje u samo
upravnog društvu i koje 
su po prirodi stvari zain
teresirane da ga učine sve 
slobodnijim, bogatijim i 
pravednijim. Izbori moraju 
biti doprinos još snažnijoj 
afirmaciji prava ljudi i-na- 
roda Jugoslalvije da upra
vljaju sami sobom i da se 
uporno bore za slobodu, 
nezavisnost i ravnopravnu 
suradnju svih naroda svi
jeta.

SAGLEDAVANJE 
REZULTATA,
PROBLEMA 
I SLABOSTI

Na delegatske izbore mo
ramo gledati kao na poli
tički događaj koji u sebi 
nosi posebno značajne kva, 
litete. To je trenutak ka
da se samoupravno društvo 
sa svom otvorenošću i kri
tičnošću okreće sebi, sagle
davajući rezultate, proble
me i slabosti u proteklom 
razdoblju, rad izabranih 
organa i pojedinaca, zadat
ke u narednom razdoblju 
i nove kadrove kojima će 
povjeravati njihovo izvrša
vanje. S tog stanovišta iz
bori su za naše samoupra
vno društvo veoma znača
jan politički čin.

Dosljedno 
zaključaka
Problemi u funkcioni
ranju delegatskog si- 
stema mogu se prevla
dati većim angažira
njem svih delegatskih 
subjekata * Brojna 
delegatska pitanja u- 
kazuju da se pojedini 
problemi ne rješavaju 
tamo gdje bi se trebali 
rješavati

provođenje

Z. Ercegović

O funkcioniranju skupštinskog delegatskog sistema raz
govarali smo na kraju mandata s odbornicom Vijeća mjesnih 
zajednica Skupštine općine Zdravkom Ercegović, koja je, iz-, 
među ostalog, naglasila:

— Trenutne izborne aktivno 
sti pokazuju, da postoji puno 
povjerenje u delegatski sistem. 
Međutim, nesreća je. po meni 
u tome što u prošlom man
datu nismo izabrali baš one, 
koji su trebali biti pravi bor
ci u borbi za uspješno funk
cioniranje delegatskog siste
ma. Problem je i u neodgo
vornosti onih koji donose zak
ljučke, a ne prate njihovo 
dosljedno provođenje.. Čini mi 
se, da ponekad postavljamo 
takve zadatke, Jooje nismo 
sposobni izvršiti, a delegatski 
-Sistem nalaže kao imperativ 
kontrolu izvršenja zadataka. 
Trebalo bi svakako kadrovski 
ojačati mjesne zajednice, ka
ko bi se uspostavila čvršća 
veza s bazom. Pptrebno je 
više ljubavi i entuzijazma pre 
ma radu koji obavljamo, jer je 
to najbolja garancija za u- 
savršavanje funkcioniranja i 
razvijanje delegatskog siste
ma. Drugim riječima, funkcio
niranje delegatskog sistema 
može se uspješno realizirati 
jedino većim angažiranjem 
svih delegatskih subjekata.

Sjednice Vijeća mjesnih za
jednica najduže su trajale, to 
je bilo najživotnije vijeće,

jer su problemi koje smo rje
šavali, zaista bila od vitalnog 
značaja. A brojna delegatska 
pitanja ukazuju na to. da 
pojedine probleme ne rješava
mo tamo, gdje bismo ih tre
bali rješavati.,

Budući odbornici. trebaju 
aktivno sudjelovati na sjedni
cama skupštinskih vijeća, dob
ro poznavati probleme o ko
jima će se raspravljati te is
tupati u ime delegacije. Oba
vezno trebaju organizirati sas
tanke s predsjednicima dele
gacija i tu ukazati na odre
đene probleme u radu, i tra
žiti određenu pomoć. Među
tim,’ moram priznati, da se 
svi iz objektivnih razloga ne 
mogu preko noći prevladati, 
posebnice oni na planu komu
nalne problematike., Osim de
legata, u mjesnim bi zajed
nicama trebala aktivno dje
lovati i aktivi SK i Socijalis
tički savez, .posebice na planu 
zaštite čovjekove okoline, ak
tiviranja Savjeta potrošača i 
neophodnosti mijenjanja na
čina i sadržaja rada zajednica 
za cijene na svim razinama.

M. JELOVČIĆ

Teme i 
dileme

0 kritičkoj 
analizi 
kritički

Suština svih naših problema u našem je 
ponašanju i samo njegovim radikalnijim 
mijenjanjem možemo očekivati značaj
nije društvene zaokrete. Ili, kako bi se 
to »mudrije« kazalo, od razine društve
ne svijesti ovisi i stupanj ukupnog dru
štvenog razvitka.

Ako smo gotovo prihvatili da je nedostatak kvo
ruma jedna od bolesti našeg političkog sistema, po 
dvama nedavno održanim skupovima mogli ubismo 
se penadati j skorom ozdravljenju.

Prošlog je tjedna, točnije 20. veljače 1986., pre
davanjem1 Vlade Mihaljevića, Člana Predsjedništva 
CKSKH, započeta rasprava b »Kritičkoj analizi fun
kcioniranja političkog sistema socijalističkog samoup
ravljanja«. Predavanje je bilo organizirano za tako
zvani šibenski politički aktiv, na kojem nam, ako je 
suditi po prepunoj velikoj sali Doma JNA, mogu po
zavidjeti i kudikamo veće društveno-političke zajedni
ce (a mi tvrdimo da nemamo kadrova!). Samo pet da
na poslije spomenutog predavanja održana je i Op
ćinska partijska Izborna konferencija na kojoj su neki 
delegati i gosti morali podijeliti sjedište ako su želje
li prisustvovati konferenciji šibenskih komunista. 
Besumnje je zajednička karakteristika obaju sku- 
pova visok broj sudionika koji su se pozivu odazva
li ne iz puke discipliniranosti, već iz uvjerenja da će 
to biti prave prilike za nova saznanja, mjesta s kojih 
će se čuti i više od ocjene postojećeg stanja, više od 
kritike i analize. Možda pravci radikalnijeg partij
skog i društveno-političkog djelovanja, konkretne 
smjernice, konstruktivni prijedlozi kako prevladati 
negativne trendove u privredi i sankcionirati neprih
vatljiva i devijantna ponašanja, osobito unutar par
tijskih redova.

i porasta bfoja onih koji su napustili Partiju (čak 
112, od čega su 22 isključena, 43 skinuta s evidencije 
a 47 ih je svojevoljno napustilo SK).

Nažalost, nije sačinjena analiza uzroka- uočene 
tendencije, koja je prisutna već nekoliko godina pa 
stoga nije moguće ni očekivati da se stanje samo od 
sebe mijenja. A suština svih naših problema u našem 
je ponašanju i samo njegovim- radikalnijim mijenja
njem možemo očekivati značajnije društvene zaokrete. 
Ili kako bi se to »mudrije« kazalo, od razine društve
ne svijesti zavisi i stupanj ukupnog društvenog raz
vitka. Stoga bi kritička analiza trebala biti kritika na
šeg ponašanja s jasnim naznakama kako sankcionirati 
i kako onemogućiti defektna ponašanja, sve ostalo je 
demagogija.

< ----------------------------------------------------------

■ Piše: D. Blažević
Svi oni koji su na predavanje o kritičkoj analizi 

funkcioniranja političkog sistema socijalističkog sa
moupravljanja došli po odgovore na neke svoje ljud
ske i partijske dileme, napustili su ga pomalo rezig
nirano, jer su praktički mogli samo još jednom pot
vrditi svoja davno prije akceptirana znanja iz mar
ksističke teorije i osnova našeg političkog sistema.

Predavanje auditorij nužno pretvara u pasivnog 
slušaoca, što besumnje ne može zadovoljiti potrebu 
prosječnog građanina, radnika i komunista koji žele 
sagledati izlaz iz postojećeg stanja i prevladati vlas
tito nezadovoljstvo. Vrijeme zahtijeva dijalog, ras
pravu na svim razinama, punu angažiranost svih 
društvenih činilaca na jedinstvenom zadatku '— bržem 
i djelotvornijem razvoju političkog sistema.

Nema tog dokumenta, referata, predavanja u ko
jem se ne kaže da je Savez komunista kao AVAN
GARDA DRUŠTVA upravo najodgovorniji i najpoz
vaniji . da se svojim stavovima i akcijama izbori za 
brže i cjelovitije prevladavanje akumuliranih teško
ća koje nerado nazivamo kriznim stanjem. Istodobno, 
bilježimo podatak da je u 1985. godini »nasuprot 
svim poduzetim mjerama na poboljšanju klasno-so- 
cijalne strukture« nastavljen negativan trend sma
njenja novoprimljenih članova SK (svega 29’u 1985.)
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OBONJAN

„mu muw- punom 
mm NAPRIIEU

»Otok mladosti« trebao bi u sljedećem srednjoročnom raz- ' 
dobiju krenuti u kompletiranje svojih sadržaja, a Društveni 
dogovor o financiranju druge faze izgradnje Centra za logoro
vanje trebao bi osigurati kompletno financiranje. Ako se zna 
da su do sada postojali samo jednogodišnji društveni dogovori 
o financiranju Festivala, potpisivanje petogodišnjeg znači ko
rak naprijed u organiziranju aktivnosti na Otoku uopće, budu
ći da je financiranje na taj način postavljeno na zaista solidna 
temelje.

Što slijedi da se izgradi na 
»Otoku mladosti«?

Prva faza izgradnje Centra 
za logorovanje, obuku i rekre
aciju djece i omladine »Otok 
mladosti«.je završena. Na oto 
ku je uređeno 25 terena za lo
gorovanje, rezervoar za pitku 
i morsku vodu, položeno je 
4000 metara vodovodne mreže 
i isto toliko cesta, nabavljena 
je pumpa za morsku vodu (za 
sanitarne i protupožarne po
trebe). Sagrađena je ambulan
ta, upravna zgrada, restoran, 
kantina, skladište za smještaj 
opreme, prostor za smještaj 
osoblja, zborište koje može 
poslužiti kao heliđrom, neko
liko igrališta,-kupališta i ljet
na pozornica, dva pristaništa 
te na južnom dijelu prvi od 
deset malih paviljona sa 30 
ležajeva. U toku je gradnja 
velikog paviljona s restora

nom i sa 90 ležajeva koji se 
već uklapa u drugu fazu iz
gradnje. Sve što danas postoji 
na »Otoku mladosti« procje
njuje se na 350.000.000 dinara.

U idućem srednjoročnom 
razdoblju trebalo bi »zaokru
žiti« izgradnju Otoka jer bez 
toga u pitanje dolazi funkcio
niranje i svega što već postoji 
i u što su investirana znatna 
sredstva. A kad se zna da je 
u posljednje vrijeme porastao 
^roj onih koji dolaze na Obo- 
njan, budući da im je to, u 
postojećoj ekonomskoj situaci
ji, jedini način da dođu na 
more, onda se stvarno treba 
potruditi oko izgradnje druge 
faze.

Dakle, do 1990. godine na 
Obonjanu je još potrebno iz
graditi oko 300 novih ležajeva 
u paviljonima, potrebno je 
urediti prostor oko paviljona

KAPRIJE

Brojne aktivnosti „mladih” staraca
O brojnim akcijama što ih zajednički organiziraju Mjesna 

zajednica i Mjesna konferencija Socijalističkog saveza Kaprija 
razgovarali smo. s predsjednikom Savjeta MZ Karmelom Je-

ostalog istakao:lovčićem, koji nam je između

— Prošle smo godine orga
nizirali četiri akcije, na nasi- 
panju i uređenju sjevernog 
pristaništa, dvije akcije čiš
ćenja seoskih putova, te .akci
ju čišćenja i uređenja dviju 
mjesnih plaža. U akciji nasi- 
panja i uređenja sjevernog 
pristaništa sudjelovali su svi 
mještani i 20 privatnih ča
maca. Dovezeno je i nasuto 
preko 250 kubika kamena i 
utrošeno 9600 radnih sati. Su
dionici akcije mahom su bili 
starci (prosjek starosti 70 go- 
dina); a najstariji sudionik 
imao je 88 godina. U toj su 
akciji, osim mještana. sudje
lovali i vlasnici kuća za od
mor, a dio financijskih sred
stava osigurao je općinski 
SIZ za male luke i lučice.

Dvije akcije — nastavio je 
Karmelo Jelovčić — organizi
rali šino na čišćenju mjesnih 
putova i uređenju mjesnog 
groblja, gdje je 306 mještana 
utrošilo preko 1300 radnih sa
ti. Neposredno pred početak 
turističke sezone očistili smo 
i uredili dvije mjesne plaže, 
za što su bili angažirani pio
niri i mlađi omladinci koji SU 
za vikende dolazili iz Šibeni
ka i drugih gradova. Osim 
toga, uredili smo i jednu ma-

nju prostoriju za okupljanje 
umirovljenika, za što je sred
stva osigurala Mjesna zajed

PIROVAC

Turistička obećanja
Pirovačka turistička po

nuda, do sada ograničena 
na skromnu kućnu radi
nost i takozvani sindikal
ni turizam trebala bj u 
narednih pet godina znat
nije obogatiti kapacitete te 
se okrenuti onom kornere i- 
jalnijem, deviznom turiz
mu. To znači da bi se ko
načno trebali realizirati 
projekti izgradnje autoka- 
mpa.1 a već u ovoj godini, 
obavila bi se i rekonstru
kcija restorana.

U dogovoru sa nekoliko 
naših većih agencija Pirov- 
čani pokušavaju plasirati 
svoje najkvalitetnije leža- 
jeve i na. Milanskoj turi
stičkoj berzi. Radi propa
gande .Turističko društvo i 
Poljoprivredna zadruga or- 
ganteiraju J,4. ožujka u 
Zagrebu »Pirovačku nbć« 
za koju su angažirali po

znata imena zabavne estra 
de, sporta i javnih medija. 
Ćuli smo od direktora za
druge Darka Smolića >da 
bi do travnja mogao biti 
gotov i prospekt Pirovca. 
Turizmu se, eto, poklanja 
sve više pažnje i u nared
nom ga se srednjoročju u 
okviru zadruginih djelatno 
sti proglašava poslom broj 
jedan. Kad se zna da je 
donedavno pirovačka turi
stička ponuda bila isklju
čivo briga turističkog dru
štva i privatnih iznajmlji
vača, onda takav tretman 
postaje sasvim razumljiv. 
Kad bi se tome pridruži
la. »Rivijera« i njeni nu
distički objekti — hotel 
»Miran« i »auitokamp — 
rezultati-bi, vjerojatno, bili 
još pozitivniji.

J. P.

u južnom dijelu kao i prostor 
za igralište, kupalište i slične 
druge sadržaje. Potrebno je i 
sagradit će se rezervno prista
nište za slučaj bure, dovršiti 
bazen za protupožarnu zaštitu, 
postaviti gromobranska zašti
ta i nabaviti potrebna oprema 
za paviljone. U ovom sređ- 
njoročju pripremila bi se i 
dokumentacija za dovod vode 
s kopna, a radovi bi se izvo
dili u trećoj fazi izgradnje. Za 
realizaciju čitavog projekta o 
kojem govorimo, prema cije
nama od 31. prosinca 1986., 
bilo bi potrebno osigurati 
300.000.000 dinara. Vrijednost 
omladinskog rada na koji se 
računa iznosi 30.000.000, a oče 
kuje se i pomoć JNA u pri
jevozu materijala i podmor
skim radovima.

Velik, dio radova U drugoj 
fazi izgradnje odnosi se na 
južni dio otoka. To je tim za
nimljivije i značajnije, što bi 
se na tom mjestu trebale os
tvarivati i aktivnosti pilot-pro 
grama »Sedmi kontinent« za 
koji je svojedobno odlučeno 
da se, u nekoj pokusnoj fazi, 
objedini s aktivnostima Cen
tra »Otok mladosti«.

J. G.

nica. Na kraju moram spome
nuti i to, da smo neprekidno 
kontrolirali električnu mrežu, 
posebice dalekovode, te orga
nizirali stalnu protupožarnu 
zaštitu u mjestu i na otoku 
Kaknu.

U. JELOVČIČ

Porez na garaže
PJEVAČI

Pjevaju djeca i ljepotice 
pjevaju spikerice i glumice 
pjevaju ocvale žene i nogometaši, 
pjevaju zanatlije i balerine, 
pjevaju svi nek se praši.
Pjeva i tko zna da zine. e

Stanica javne sigurnosti podnijela je 34 krivične pri
jave. Postupak će se voditi protiv svih naših uvaženih i 
dobro, utreniranih drvosječa. Ovo su oni zadnji uhvaćeni 
konačno, jer je na nekadašnjem voćnjaku i vinogradu u 
Miljevcima posađeno 16.555 stabala višnje maraske, 11.000 
badema i 34.538 cokota vinove loze. Od toga je kažu osta
lo oko 3.302 stabla maraske. Na istom području prema Ro- 
škom slapu posječena je telefonska linija i stupovi ugra
đeni u privatne kuće. Ovog trenutka mjesne zajednice pla
niraju izgradnju telefona!? Slične sudbine doživljavaju 
zgrade u kojima su nekada bile područne škole. Očito je 
da, nažalost, još uvijek treba više prijava i više gonjenja.

Radio-Drniš u najslušanijoj emisiji poruka i želja slu- 
šalaca obavještava sve vlasnike garaža, da se prijave' radi 
poreza. Grohotom sam se nasmijao i sjetio svojih prijate
lja i poznanika koji imaju garaže. Neki kupuju sva mo
guća izolacijska sredstva, drugi kombiniraju novi cement 
i izolacijska sredstva, treći nazivlju telefonom graditelje u 
jalovoj nadi da će im garaža konačno biti uređena. Svi 
skupa se tuže kako im auto kišne u garaži, a cement s 
ploče hvata se za lak. Zlobnici vele da u tako izgrađenim 
garažama ima već stalakita i stalagmita. Eto, sada moraju 
plaćati još i porez i to onaj ozbiljni a poreez za nerad 
i neodgovornost već odavno plaćaju čim su kupili garaže. 
Ili da im se odbije u nekoliko godina porez, dok srede 
krovove?!

Naš Drniš je veoma strm i krasno raspoređen na padi
ni Promine. Na strmini i usred krša, a ne može se živjeti 
od vode kad kiša pada. To da je netko godinama izmišljao 
ne bi mogao tako nešto učiniti. Glavnim ulicama teku po
toci vode. Pod vodom je gornje i donje raskršće (naravno 
kad kiša pada, i zamislite nema kad ne pada), jer glavne 
ulice postaju potoci. Nakon toga pojavi se sunce kao i 
uvijek, pa jadni komunalni radnici skupljaju na tome pi
jeska i tucanika. Nakon nekoliko modernizacija drniških 
ulica uspjelo se da gotovo nijedna kap vode ne. ide kanali-. 

• zaci jom, pa to su zaista đavolska posla.
Dobro odgojeni momci, mamim i tatini sinovi, još uvi

jek ti kinu preskaču redove stolica i još uvijek dobacuju 
gluposti za vrijeme projekcije filma. Čini se da se neke 
navike ne mogu otkloniti niti za nekoliko desetljeća. Da 
li se korov gluposti, nekulture i nasilja brzo razmnaža ili 
možda u našem građu ima veoma pogodno tlo i sve druš
tveno klimatske uvjete?

Prođe nam i ova godina bez maškara i Krnje. Nekad 
smo za suđenja Krnji imali cijeli grad na nogama. Svatko 
je očekivao taj dan i očekivao nešto posebno sa maskom 
ili svojim čistim ili’ već davno maskiranim licem. A moglo 
nam je biti lijepo. Mogli smo Krnju glatko osuditi za sve 
što je kriv u ime nas svih, pa se svi skupa nasmijati i 
proveseliti. Samo treba steći hrabrosti, snage i opuštenosti 
da se nasmijemo na vlastiti račun. Dobar humor je uvijek 
higijena ljudske duše, provjetravanje javnog mišljenja, a 
smijeh je tvrde liječnici prepeoručljiv za cjelokupni ljudski 
organizam. Uvijek glasam za smijeh.

Predsjedništvo Šibenskog nogometnog saveza imalo je 
prošlog tjedna sjednicu u Drnišu i predsjedavao je naš 
Milan Nakić. Ovaj vrijedan forum nogometnih entuzijasta 
je istakao da na utakmicama nije bilo kleronacionalistič- 
kih ispada, pa je u povodu toga izraženo zadovoljstvo i 
istaknuto da se i dalje radi u omladinskim i partijskim 
organizacijama klubova. Hvala rukovodiocima naših nogo
metaša, svim nogometašima i njihovim vodstvima i navi
jačima za ljubav i vjeru da ljudskost nikad ne može po
tonuti. . *

Ne vidjeh odavno elokventnog dra Slavka Kulića iz 
našeg Razvoda. Čovjek je završio nekoliko fakulteta, pa 
ih sa sigurnošću ne mogu sve nabrojiti. U drnišu ima ne
kolicinu' zahvalnih slušalaca, a Slavko umije o svemu za
nimljivo pričati, ili ako ustreba održati mala predavanja. 
Početkom godine u CK SKJ je poslao svoja istraživanja 
pod naslovom »Tehnološki kolaboracionizam i antisocijali- 
zam«. Radi čovjek u Centru za strateška istraživanja Eko
nomskog instituta U Zagrebu. Svoja saznanja prezentirao 
je jugoslavenskoj javnosti u desetine, desetine intervjua i 
izjava u različitim časopisima te svakako u naučnim rado
vima. U diskusijama o gradnji naših A-centrala beograd
skom tjedniku NIN je izjavio: »Transfer super tehnologija,' 
prije svega, atomskih ili drugih, ponavlja stitru praksu ko
ja se prepoznaje u ponovnom vezivanju SR Slovenije i SR 
Hrvatske za zapadnu tehnologiju (Vestinhauz) dok istočni 
dio Jugoslavije je. zapravo, završio pregovore o instalira
nju A-centrala iz SSSR-a. Te nove podjele će vjerojatno 
biti posljednje, u smislu podjele odnosa onih snaga koje 
donose odluke u Jugoslaviji a koje ne poštuju stavove 
Predsjedništva SKJ i SFRJ, pa ni demokratsku javnost 
ove zemlje. Tako, ovo nije samo problem tehnološke i eko
loške već i duboko demokratske prirode. Bez obzira na 
licitaciju o izvođenju radova, svejedno je itko će biti izvrši- 
lac tog’ Čina, »Eto, da čujemo malo i našeg Drnišanina.

SLOBODAN GRUBAČ
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Portret Vlado Slavica, kinooperater

„Dl su ti 
ljudi što 
sam ih 
gledala, 
jesu li

V. Slavica

tu u toj kutiji?"
Vlado Slavica (50), kinooperater i ton- 

-majstor u Centru za kulturu, od trideset 
godina radnog staža dvadeset i četiri je pro
veo na terenu, ove i susjednih općina, prika
zujući narodu filmove:

— O, to je bija doživljaj za njih, mi smo 
dolazili s kombijem i agregatom oko uru i 
po ranije, da sve pripremim. Do filma sam 
pušta ploče,to je bilo puno veselo, bilo je tu 
i kola, i zagledanja. zaljubljivanja. Poslije 
završetka filma bi opet bilo veselja, kola i 
muzike, b.ile su to stvarno prave narodne 
svečanosti.

A danas, posli kina svak se potulji i svo
jim putem__

Štosova? Ma kako nije, bilo je puno toga, 
ko bi se svega toga i sitija. U Krkoviću je, 
posli filma, došla , jedna baka pa me pita 
»Sinko moj, di su ti ljudi šta sam. ih gleda
la,, jesu li tu u toj kutiji?« Dolazila su i 
djeca, uvijek sam zapravo radio u obruču 
djece. Davali smo školske, filmove za djecu, 
mjesečno jedan. Tako, kad bismo obilazili 
okolo imali bismo najprije dvi projekcije 
ujutro, za djecu, i jednu navečer za odrasle, 
tako što bi, recimo, prvu jutarnju imali u 
Sonkoviću, na uru i po u Dubravicama, a na- 

. večer u Vaćanima, za odrasle. J onda mje
secima tako, po čitav dan.

Pustili smo taj posa onog dana kad su 
počeli bonovi za benzin. Pokušali smo onda 
bili pongvno, kad su bonovi prestali, ali više 
to nije bilo ono, šta bi se reklo vrijeme je 
to pregazilo, sad mladi ljudi idu autom u 
grad u kino, onda, svi kući imaju televiziju, 
nema to više...

Šta su rado gledali? Isključivo naše, rat
ne filmove, onda, obožavali su vesterne,, kri
miće, avanturističke, ali, u početku su najvi
še tražili naše ratne, s pjesmom. Za djecu? 
Isključivo dječje igrane. I crtane. Petra Pa
na sam vrtio ni sam ne znam koliko puta, 
to . je film koji je iša od prvog do osmog. 
Već sam sve zna napamet.

A dica, dica su bila ka dica, kad bi ga
lamili ja bi izaša među nji i rekao da ću 
prekinuti film ako nastave. I da više neću 
doći. Onda su me bolje slušali nego učitelja. 
Jedanput su mi'mulci, kad ih nisam pusti ja 
bez karte, iskopčali straga agregat, dok sam 
ja otišao ukopčati oni.su uletili u kino, pa 
su iz gledališta govorili kako su me za..., 
ne smijem reći da ne ispadne vulgarno.

Odrasli, momci i cure više su dolazili da 
gledaju jedni druge, nego film. Ja bi to pra
tio, prvi mjesec bi na prvim projekcijama 
sidili odvojeno, već na trećoj bi prišli jedno

V.

drugom, i ne bi puno prošlo pa bi pitali 
»Vlado, oćeŠ nam bit kum?« A šta će, upo
znali se u kinu...

Je, bilo je lijepih dočeka, naročito kad 
smo okolo imali tribine, ne bi nas, ne boj 
se, pustili ča bez da nas počaste. Ljudi ka 
ljudi, kruv ispod peke, pršut, vino...

Bio sam u četrdeset i osam mjesta u na
šoj, drniškoj, kninskoj općini, od Đevrsaka,. 
Međara — Cicvara pa dalje, sve ja to imam 
zapisano ža mi je šta nisam to sve kući iz
vadio pa da vam precizno mogu dati te po
datke. s . •

Film? Želio sam uvijek pogledati dobar 
film ali to zna i dosaditi kad se daje mje
sec dana. Nismo mi vrtili samo šesnaesticu, 
nego i tridesetpeticu.

Kako ne, sjećam se kad smo imali ma
tineje za djecu, ovdje u Šibeniku, u devet, 
jedanaest i tri popodne, nedjeljom. To je 
najprije bilo u dječjem kinu u Kazalištu lu
taka, .bilo bi puno djece, interes je bio ogro
man, karte uvijek rasprodane. Ma, više se u 
to vrime i radilo s djecom, danas toga nema.

Meni su fantastični dječji filmovi, a naj
više mi se sviđaju »Vuk samotnjak«, »Vlak 
u snijegu«, »Petar Pan«, a jedan od najdra
žih mi je »Izgubljena olovka«. Evo čujem da 
dolazi »Tarzan« u kino, ali to je sad nešto 
sasvim drugo.

Ništa mi nije bilo teško raditi za djecu. 
Ni onda kad smo za njih u đardinu radili 
rakete i svašta, sudjelovao je i Centar, i 
»Elektra« i svi, ja sam vrtija trake na tri 
stara magnetofona »Smarang«. Sad iniamo 
sve, najbolju opremu, pa ništa.

Je, točno je da su prije ljudi mnogi išli 
u kino samo radi filmskog žurnala, -filmskih 
novosti. Rekli, bi »Vlade, ako me možete pu- 

x štiti samo da pogledam žurnal«. Film bi im 
bija dosadan, a u Žurnalu su mogli viditi 
značajne ličnosti, gradove, događaje, nije 
onda bilo televizije, a ni radija puno, pa su' 
im zato bile zanimljive novosti.

Sada više ne dajemo filmove okolo, sa
da najviše imam veze s filmom preko Fe
stivala. Surađujem u tome s Matom Kuku- 

. ljicom, Rudijem Doljanom, prije Zlatkom Su- 
dovićem, s Filmotekom šešnajst. Kupili smo 
i aparaturu, sad sve imamo.

Ali, nemp one ljubavi za sve koje je 
oilo prije:

Od nikakve tehnike stvarali smo prog
ram. Nikad nijedna predstava nije bila’ ot
kazana, osim ako nije nestalo struje. E, kol- 
ko se toga promijenilo danas...

JORDANKA GRUBAO

I ŠIBENSKI 
IDACIBAO
p Znamo gdje se, od koga potaknuta i čijom pri- 
p volom razbuktana širila pošast uličnih (pisanih i cr- 
p (anih) plakata na kojima se (i preko kojih se, na- 
p ravno) obračunavalo s ljudima koji tim određenim 
p krugovima nisu bili po volji i ukusu. Ali nadošla su 
p bila neka bolja, razumnija i vedrija vremena pa se 
K i u toj najmnogoljudnijoj zemlji svijeta prestalo bla- 
I viti neoblaćene vješto ili nevješto napisanim plakati- 
p ma — uvidjelo se, naime, da takvo dijeljenje »prav- 
p de« i prozivanje pogađa uglavnom one koje se na- 
p padalo zbog konzervatizma iako su bili progresivni, 
p Prestalo je, eto, tamo, a počelo ,izgleda kod nas, ba- 
p rem ovdje u Šibeniku. Prošlih se dana, naime, na fa- 
p sadi zgrade Narodnog kazališta nekoliko dana nalazi- 
p la (iz. novina isječena) fotografija jednog donedav- 
p nog istaknutog društveno — političkog djelatnika, a 
p preko tog fot'osa dopisane su riječi koje u ovom os- 
p Vrtu ne ocjenjujemo pristojnim i primjerenim citi- 
g rati. Tko je taj »ulični plakat« na tom mjestu pos- 
p tavio — možda nije ni važno, neuporedivo je važnije 
p da ga nitko nije skinuo, pa niti oni koji bi to po svo- 
p joj funkcionalnoj dužnosti neprijeporno bez odugo- 
p vlačenja morali uraditi. Čovjek s fotografije zasi- 
p gumo nije idealna i idealisička ličnost, ali jest osoba 
p od krvi i mesa, jest naš sugrađanin, pa bi, ako zbog 
p ničeg drugoga a ono samo zbog toga, bilo očekivati 
p da će taj neukusno sročeni pamflet biti skinut ili po- 
p deran. Ali nije. Više je dana tamo stajao. Ako je i 
p zamišljen kao »udar« na tog dotičnog čovjeka — on 
8 je, prije svega i bespogovorno, sramota svih nas. jer 
g je odraz nekulture, neosjetljivosti, nebrige i zlurađo- 
» vanja. Toliko.
I O. R,

ZDRAVSTVO

, Prečicom’ do
onkološkog

odjela
Sljedeći tjedan bilježimo 

kao osamnaesti »Tjedan li
ge za borbu protiv raka«, 
što će reći da ta organiza
cija u Šibeniku postoji i 
djeluje već osamnaest go
dina.. Prilika je ovo da spo 
menemo i činjenicu da Li
ga Hrvatske obilježava ove 
godine svoj dvadesetogodi
šnji jubilej.

Dakle, dvije godine iza 
osnivanja republičke, osno
vana je i naša, općinska 
Liga za borbu protiv raka. 
U ovih osamnaest godina 
kroz nju su prošli mnogi 
vrijedni radnici — volon
teri, liječnici šibenskog Me 
dicinskog centra i Općin
ske organizacije Crvenog 
križa. Na čelu Lige su se 
nalazili, kao* tajnici ili pre
dsjednici, Josip Olivari, A1 
eksahdar Frankić, Emil O- 
fner, Ludvlg Odak, Ljubi
ca Dukić, Tomislav Petko- 
vić. Liga egzistira zahvalju 
jući isključivo volonter
skom radu i dobrovoljnim 
prilozima građana i orga
nizacija. U akcijama saku
pljanja sredstava s kojima 
je za Ligu, između ostalo
ga. kupljeno nekoliko vri
jednih medicinjskih instru
menata, svakako .treba is
taknuti primjer KK »Šibe- 
nka«, koji je od specijal

no organizirane utakmice 
Ligi poklonio dvadeset sta
rih milijuna.

Primjer KK »Šibenka« 
upućuje nas na jednu ide
ju: Liga godinama kuburi 
s knjigovodstvenim poslo
vima, ne bi li se u gradu 
našao neki knjigovođa ko
ji bi te, sasvim jednostav
ne i lagane* poslove, radio 
dobrovoljno za Ligu borbe 
protiv raka? Vjerujemo da 
bi.

Na kraju, Liga je za ov
aj Tjedan pripremila uo
bičajena predavanja preko 
Radija, u školama i radnim 
kolektivima. Akcije, narav
no, neće na tome i ostati. 
Najbolji je dokaz čvrsta 
inicijativa za osnivanje On 
kološkog dispanzera u sklo 
pu Medicinskog centra, i 
zapošljavanje liječnika, spe 
cijalista onkologa. Takav 
stručnjak odavno postoji u 
svim medicinskim ustano
vama veličine i statusa na
šeg Medicinskog centra, pa 
je krajnji rok da ga do
bije i Šibenik. Nepostoja
njem takve službe i tak
vog stručnjaka, nemoguće 
je, samo za primjer, do
biti bilo kakva objedinje
na saznanja o toj bolesti 
u nas.

J. G.
i

oni.su
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NA DNEVNOM 
REDU

se
gase

O požarima u 
godini i štetama 
oni nanijeli našem 
ju manje je više 
poznato. Lani su 
stihije harale na

prošloj 
koje su 
područ- 
sve već,.
vatrene 
ukupno

tisuću i 350 hektara te na
nijele štete od 111 i pol 
milijuna dinara. Najviše je 
štete, naravno, nanijeto šu
mama i to u ukupnoj vri
jednosti od 68 milijuna di
nara, a onda dolaze štete 
na makiji, travi i niskom 
raslinju te poljoprivrednim 
kulturama (30, odnosno 15 
milijuna dinara).

praksa. Kolike su p’ožari- 
ma obuhvaćene površine 
u privatnom vlasništvu ni
je poznato jer Komitet za 
privredu (a ni drugi) ne
maju pregled privatnih šu
ma na području općine!

QGWEJCE., (NE)LJUTI SE

Čuvari praznih kreveta
Kažu da nam je ugostiteljstvo poput 

polarnog cvijeta tek.
A polarni je cvijet, mnogima je to 

poznato, po mnogoćemu specifičan — ne
ma ga, nema, a onda odjedanput i izne
nada bljesne u svoj svojoj ljepoti i ras
koši i... nestane ga potom. Živi samo je
dan dan, navodno, samo jedan dan živo
ta ima4 rekli bi pjesnici.

Istina ugostiteljski dan nije tako kra
tak, a i svakog blještavila je lišen, ali 
usporedba besumnje stoji. Tek nekoliko 
mjeseci intenzivnog rada, aktiviranja svih 
raspoloživih potencijala i dodatnih snaga 
još, a onda, veći dio godine — zimski san! 
I sve dok traje takvo stanje, dok se na 
starim naslagama i zalihama živi — ne
ma toga »stresa ni potresa« koji bi mogao 
zapaliti iskru životnosti i na taj način po
remetiti godinama »uhođavane tokove«.

Pokušajmo se i praktično uvjeriti, u- 
ostalom.

9 Halo! »Solaris«, molim! Hotel...
— Ma, koji hotel, što je vama? Zar ne 

znate da još od jedanaestog miseca... ču
jem prilično opori glas.

• Znači, nitko ne radi!?
— Kako nitko! To su pomalo neugo

dne insinuacije! OOUR nikad ne ostaje 
bez dežurnih kadrova!

Potom razgovaram 9 jednim od »de
žurnih«. Usputno saznajem da uopće ni- 

. je dežurni, već da obavlja svoj svako
dnevni posao. Drago mi je.

• Zimski san još uvijek traje, pitam,

»Prižba« za jaja, »Drvoprerađivač«...
— Njihov problem! Mi smo nešto dru

go!
• Znači nakon samo nekoliko mjeseci 

intenzivnog rada u godini — u odmoru 
je spas!?*

— U obzir dolaze samo aktivnosti koje 
imaju svoj ekonomski rezon, gospodarsku 
računicu.

• Tu, po svemu sudeći, ne spada tala
soterapija!?

— Talasoterapija je naš specifikum. 
Ali u zimske dane ni ona nema...

• Nije li upravo taj specifikum mo
rao dobiti »zeleno svjetlo« za rad preko 
Čitave godine? I nije li upravo u tome 
rješenje problema — razvijanje zdravst
venog turizma tokom...

—- Svatko ima svoju računicu!
• Vjerujem! Ali nije za pohvalu, ako 

je pogrešna! Jer, ako je, barem tako 
kaže reklama, sunce »zastalo« baš u »So- 
larisu«, koji uz to ima, kadrovski i tehni
čki, najosposobljeniju službu za talasote
rapiju u Republici, onda besumnje...
. — Zaposleni u talasoterapiji, iako se 
radi tek o petnaestak stručnih ljudi, ne

s povećanom 
od požara bilo 
najugroženijih, 
prošlog je ljeta
skoj općini nabrojen 81 
požar dok ih je, recimo, na 
Korčuli koja je kud i ka
mo više stradala, bilo 21. 
Najveći je broj požara po- 
gašen u relativno kratkom 
vremenskom razdoblju od 
5 sati, samo su četiri poža
ra trajala između 10 i 24 
sata, a svega jedan požar 
na našem području nije u-
gašen

No, 
nama,

u roku

požari 
a pred

od 24. sata.

su sada za
nama je da-

• »Zelenila« su napravila 
svoj program i sad najvi
še rade na Šubićevcu. Ina
če, tu je više u pitanju sa
niranje šteta od zime i nev 
remena nego cd požara, ali 
će zapravo-efekti biti iden 
tični jer r će se ' napraviti 
takozvani, šumski red, a to 
znači i prosjeci i očišćene 
grane i sve ostalo. Nakon 
Subićevca doći će na red i 
■predio povrh Rokića, a šu
ma se neće samo čistiti, ne 
go i obnavljati sadnicama 
koje su »Zelenila« već osi
gurala. Na saniranju šu
ma dosta se radilo i u 
»Šumariji« samo, nažalost 
nismo uspjeli razgovarati 
s njihovim direktorom. 
Bio je zauzet. Tako je na 
području Skradina i Dub- 
ravica (Ćulišić) određeni 
prostor pošumljen, a radilo 
se i. na području Lozovca, 
Jelinjaka i Ošjaka.

• Znači, od sezone —- do sezone?
— Nismo samo mi takvi! Specifična 

djelatnost...
• Izvan sezone se ne isplati nikakva 

aktivnost?
— Najjednostavnije rečeno — uglav

nom ne! Troškovi grijanja, režije... Ne, 
nema tu nikakve računice!

• Sve firme s poslovnog dna, bivše 
i sadašnje, tvrdile su otprilike tako — 
svaki proizvodno — radni dan, više gu
bitaka! I bivši »Mesopromet« za meso,

teresirani, a gosti iz unutrašnjosti pose
bno! Vlada veliki interes i u šibenskom 
zdravstvu i uopće! Nije li svaki dinar 
»ulovljen« izvan sezone...

— Jedno je govoriti ,a drugo sjesti ,pa 
izvršiti detaljni proračun!?

• Ali činjenica je da se u prošloj go
dini koristilo uslugama talasoterapije u- 
kupno 623 osobe, da je na toj osnovi ost
vareno 7700 pansionskih noćenja... Bilo 
bi sve u redu da se ne radi o ukupnim 
potencijalima koji su četiri puta veći od 
realizacije... -

— Nitko ne osporava važnost talaso
terapije i uopće! Ali zimska računica...

Izlaz je u zatvaranju objekata, dakle!... 
Kao jučer, prekjučer — od njihovog pu
štanja u pogon, uostalom.

Najvažnije je imati računicu, ipak!
VELIzar

Reagiranja

FLORIDI I „FLORIDA"
leko teži i ozbiljniji posao 
na preventivi i sanaciji na - 
činjenih šteta. Što se tiče 
preventive, Izvršno je vi-

»Eelektroprenos« »E-

/ jeće još 
listopada 
p izradi 
na zaštiti

u prvoj polovici 
donijelo odluku 
Programa mjera 
od požara, ali se

lektra« radili su na čišće
nju ispod dalekovoda na 
najugroženijim područjima.

taj program tek sada slaže 
djelić po djelić, poput mor 
zaika. Tako je Komitet za 
privredu već ranije donio 
rješenje za svakog vlasni
ka privatnih šuma da sa
niraju zgarišta na svojim 
površinama. No, po ocjeni 
šumarskog inspektora niš
ta nije učinjeno na tom 
planu i sada je na Komite 
tu za privredu da taj po
sao povjeri nekoj radnoj

a bit će uređeno i 
je uz željezničku 
šve do Perkovića. 
vod i kanalizacija«
je program 
hidranata, ali 
kad će biti i 
nače, svim je

područ- 
prugu 

»Vodo- 
izradila

postavljanja 
nije poznato 
realiziran. I- 
radnim orga-

nizacijama sugerirano da 
nabave sredstva za gašenje 
požara. Pohvalno je i os
nivanje triju dobrovoljnih 
vatrogasnih društava — 
u Crnici, Trjbunju i Vodi
cama.

J. PETRINA

U »Šibenskom listu« od 15. veljače 1986. u članku »Floridi i Florida« no
vinar Ivo Mikuličin zna »dvojicu marljivih šibenskih aktivista«, koji su mu digli 
pozdrav, jer se s njima nije složio okb novog smjera širenja grada. Razboritost 
mu je »zabranila« javno iznošenje njihovih imena. Pisac toga članka koristi se 
prilikom, da i sam — pored ostalih — stavi svoju primjedbu na razvoj grada.

Zbog jakih argumentacija u rukama obiju grupa za širenje grada smatram da 
se ni jedna od njih ne smije potcjenjivati već grad širiti vrlo planski i dvosmjer
no, pa tako rješavati paralelno oba problema, tj. i probleme naseljavanja i problem 
lučko-industrjjskih postrojenja u postojećoj situaciji.

Istina je da ražinska elektroliza konstantno zagađuje zrak iznad Šibenika i 
da su potrebna mjerenja takvog zagađivanja, zbog orijentacije i eventualnog po
duzimanja mjera protiv zagađivanja. Isto tako treba budno paziti i koristiti se 
iskustvom sličnih tvornica po Evropi'zbog svestrane zaštite.

Pošto takvo zagađivanje stalno varira u raznim dijelovima Šibenika trebalo 
bi na južnom, srednjem i zapadnom području grada postaviti oko 3 metra visoke 
metalne stalke te na njih montirati sedimentatore i svakog dana očitavati količinu 
oborene prašine, plinova izgaranja. Iz više razloga nije uputno za to koristiti se 
terasama i krovovima građana, kako je to »zamislio novinar Ivo Mikuličin«. Ipak 
treba »pomalo shvatiti« našeg novinara, koji je sa zaviđanjem pratio da se na 
krovu umirovljenog prof. Milivoja Škarice montira seđimentator i duže vrijeme 
vrše svakodnevna motrenja, iako je krov nedovršen, iako izgrađenih stepenica još 
nije bilo (pa je iz skladišta trebalo donositi i odnositi »skale« za punjenje do mje
rača). iako katran s Ijepenkom još nije bio postavljen protiv nadiranja vode kroz 
betonsku ploču itd.

Vjerojatno je druga Mikuličina nerviralo što se ta mjerenja nisu vršila u 
njegovom stanu i kod njega montirao »seđimentator za mjerenje florida, manga
na i taložne prašine«, pa da prvi —kao novinar — dobije podatke o tome »u koliko 
nečistoj atmosferi živimo«.

M. ŠKARICA
i
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Vaterpolisti »Solarisa« u borbi »i za ovce i za novce« (Snimio: M. S. Imamović)

IZMEĐU JUČER I SUTRA

Može li »Solaris« poletjeti više?

Raspored tjera na optimizam
Veći dio jugoslavenskih vaterpolskih stručnjaka smatra da ovosezonski rezultati (i igre) 

»Solaris^« nisu odraz stvarnog potencijala šibenskih vaterpolista. Točnije, da je poslije lanj
skog petog mjesta, šibenski prvoligaš trebao zadržati mjesto u gornjem vaterpolskom domu. 
Dvije pobjede, koje* su Šibenčani zabilježili u dva kola nastavka prvenstva samo potenciraju 
•razmišljanja u tom pravcu. To više, što raspored daje pravo na optimizam prijateljima »Sa- 
larisa«. Zahvaljujući ponajviše splitskim »beskućnicima«, Šibenčani će samo dvaput (Jug, Cr
vena zvezda) na putovanja u preostalih devet kola« A trenutno zaostaju »samo« 4 boda za 
četvrtoplasiranjm »Mornarom«.

NESRETNI PORAZI
tŠ:.benčani i »mornarevci« bi 

sada bili izjednačeni da je 
»'Solaris« kojim slučajem sla
vio pobjedu u prvom susretu, 
odigranom u šibenskom pliva
lištu. Još manje opravdanja 
Renjina Četa inože naći za ne
uspjeh sa splitskim* »Jadra
nom«. Te utakmice, jednostav 
no ne smiju ‘biti mjerilo ši
benskih ambicija za nastavak

prvenstva. Jer, »Solaris« je 
u utakmicama s »Jugom« i 
»Primorjem« (u gostima) po
kazao da može pumo više. I 
da se, s izuzetkom »Poška« i 
»Kotora«, ne treba nikoga po
sebno pribojavati u 7 utakmi
ca, koliko će ih, ako se ništa 
bitno ne promijeni odigrati u 
Šibeniku.

Završen Memorija! »M. Škugor«

,,BALDEKIN“ PRVAK
Prošlo je više od 2 desetljeća otkako smo ostali bez Mladena 

Škugora, nesuđene šibenske nogometne zvijezde. Svoju patinu već 
je dobio »Memorijal Mladena Škugora«, koji u siječnju uvijek iznova 
okuplja zaljubljenike u mali »balun«. Ove godine na turniru je 
slavila momčad »Baldekina«, koja, također, postaje nerazdvojnim 
dijelom šibenskog trajanja malog nogometa, (im)

Snimio: M. S. Imamović

RENJINE DVOJBE

Šibenčani se, pošteno rečeno, 
trebaju najviše bojati sami 
sebe ili svog slabijeg rada.

— Ja uvažavam Bukićeve 
razloge, ali ne -mogu se oteti 
dojmu da on ne trenira do
voljno — ljutio se nedavno 
selektor Ratko Rudić.

Pritisnut zagrebačkim stu
dijem i stalnim putovanjima, 
te još više slabijim igrama 
Bukić će u intimnom krugu 
dio krivice za svoj nedovoljni 
učinak pripisati i treneru Re- 
nji, smatrajući da njegova ulo 
ga u zamišljenoj igri »Sola- 
risa« nije dovoljno potencira
na.

Renjina pozicija u tom pro
blemu je više nego nezahval
na, jer na treningu je u prvom 
dijelu pvenstva • rijetko kad 
imao prvu sedmoricu, pa je 
logično da se oslanjao na »ši
bensku« skupinu igrača. Me
đutim. »Solarisov« bi trener 
trebao težiti igri, u kojoj će 
teret ponijeti Bukić. Ševerdija 
i Šuoe. a ne igrači, čije su 
stvarne ambicije odavno pre- 
sahle.

NEMA RIZIKA
Ambicije »Solarisova« vod

stva. šunrotno tome, nepresta
no rastu. Razmišlja se ne sa
mo o tome kako zadržati ili 
vratni svoje igrače, već i o 
noiačaniima sa strane; U tak
voj situaciji. neopterećeni stra 
hom za prvoligaški ©ostanak, 
Šibenčani se mogu do kraja 
nrvenstva boriti »i za ovce i 

tza novce: turiti rezultat i stva 
ra*i temelje za iduću sezonu. 
Rizik u takvom- nristuou je/ 
gledajući neopterećeno s tri
bine. nn*n manji nego što 
drže neki iz »Solarisova« vod
stva. Jar. mladići Gulin i Ko- 
nievođa ne nrnžain ništa ma- 

nđ igrača, kolima ie »ga- 
mnriia novierenia« odavno is- 

a kob su. stiecaiem 
nV/vinnsH .nomalo gušili i one. 
o/i Vniih nnno n^ekuie ne sa
mo već i jugoslaven
ski vaterpolo.

1/ M.

Marijin 
osmijeh
NEMA mira i odmora za igračice »Revije-Elemes«. Šiben

ske košarkašice ne znaju što je pauza, pogotovu one mlađe. 
Većina će prvoligaških sastava iskoristiti ovaj vikend za »ak
tivni odmor«, dok se Šibenčanke, zajedno s »Ježicom«, »Par
tizanom« i »Montingom« budu nadmetale u završnici Kupa 
Jugoslavije kraj zelene Drine u Zvorniku.

— •Mi ćemo se u subotu skupa vratiti u Šibenik. Samo 
nas vi malo počekajte u Sarajevu — kazat će uz osmijeh Ma
rija Jajac, sve boljem centru »Šibenke« Robertu Jablanu. Kao 
da je htjela naglasiti da ona i njezine drugarice nemaju što 
tražiti u polufinalnoj utakmici s »Partizanom«,

Valja shvatiti Mariju, Zdravku, dvije Danire i ostale igra
čice »Rcvije-Elemes« ako im je ponestalo optimizma pred 
»zvornički« okršaj. U njihovim je mislima u prvom planu ne
posredno i podsvjesno osnovna ovosezonska zadaća prvoligaš
ka opstanka, gdje im manjkaju još samo 2 boda. I logično je 
da im se sve ostalo Čini manje važnim.

Uostalom, za veće je pothvate —- to će šibenskim kosar- 
kašicama znati dobro ispričati sportski prijatelji iz »Siben- 
ke« (!) — potrebno duže prvoligaške trajanje. Barem je to 
tako dosad bilo na našim, jugoslavenskim košarkaškim pa- 
ralelama-

♦ ♦ ♦
UGODNO je bilo prošle subote na Baldekinu. Pjevalo se 

u punoj dvorani. I pljeskalo. Ne samo Sariću i drugovima, 
već i protivniku (»Crvenoj zvezdi«), i sucima, U vatrometu 
koševa nitko nije mudrovao ni »vadio dušu treneru«. Među
tim, gotovo nitko se nije sjetio da se upita: — Otkud takva 
transformacija »Sibenke«? Odakle snage momčadi, koja se do 
jučer činila beskrvnom i bezidejnom, da u žestokim srazovima 
pregazi dva protivnika (Rabotnički, Crvena zvezda), kojima 
su bodovi »značili život«.? Tko je dao snage Ivici Zuriću za 
27 poena i čak 16 skokova?

Odgovore, međutim, nije teško naslutiti. Sva mudrost je 
u radu, treningu, što traje od subote do subote. Od navijača 
je teško tražiti da shvate kako je puno važnije što će se zbi
vati preko tjedna nego hoće li Ivković posegnuti za Matićem 
ili Kovačevićem umjesto Furčića. No, istinu da je slika subot- 
nje utakmice u pravilu vjeran odraz tjednog učinka na tre
ningu trebali bi konačno usvojiti »Šibenkini« prvotimci i oni, 
kojima funkcija ili posao ne daju pravo na »obične«, navija
čke manire.

• ♦ ♦
VRIJEME se ove zime urotilo protiv nogometaša »Šibeni

ka«. Otuda i prazne tribine na tako atraktivnim prijateljskim 
utakmicama, kao što su bila nadmetanja »crvenih« s »Dina
mom«, mađarskim »Videotonom« ili reprezentacijom CSSR-a 

— Mislim da naš neodlučen ishod sa Cehoslovacima može 
ostati »vječno« zapisan. u klupskim analima. Nije mala stvar 
pružiti dostojan otpor tako renomiranoj reprezentaciji. No, pi
tam se koliko je taj rezultat mjerilo naše snage, a koliko 
motivacije — pitat će se glasno Pero Nadoveza, trener »Šibe
nika«.

Pa. Pero strpit ćemo se zajedno do iduće nedjelje. Mnogi 
su se zaželjeli drugoligaških okršaja. A temperaturu je, nema 
sumnje, podigla odluka da se, zbog »slučaja Mamula«, Riben- 
čani domognu bodova iz Prijedora

Ivo MIKULIČIN

LIGAŠKI SEMAFOR

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — MUŠKI

ŠIBENKA — CRVENA ZVEZDA 
105:92 (57:41)

ŠIBENIK — Sportska dvorana »Ivo 
Lola Ribar«. Gledalaca 3.500. Suci: 
Stevanov i Vuković (obojica iz No
vog Sada).

ŠIBENKA: Žurić 27, Kovačević 4, 
Kalpić 3. Matić, Dabić 13. Furčić, 
Jablan 8, Šarić 34, Prelević, Slavi- 
ca 16. Dvadeseto kolo (8.' ožujka): Par

tizan — Ježića, Bosna — Voždovac. 
Servo Mihalj — Jedinstvo. Radnički 
— Monting,, Crvena zvezda — želje
zničar, Revija — Krajina. .

Jedinstvo ‘ ’ 
Krajina

19 13
19.10

6 1393:1305 32, 
9 1392:1408 29

.C.- zvezda 19 10 9 1420:1459 29
Voždovac —1) 19 U 8 1349:1396 28
Revija 19 9 10 1465:1457 28
željezničar 19 9 10 1381:1415 28
Monting 19 8 11 1462:1484 27
Bosna 19 7 12 1471:1584 26
Radnički 19’ 2 17 1325:1597 21
S. Mihalj 19 1 1$ 1224:1589 19

U 20. kolu. 1. III, igraju: Sloga 
— Jugoplastika, Zadar — Borac, Ci- 
bona — Partizan, Bosna — šibenka. 
Crvena zvezda — Budućnost, Rabot
nički — Olimpija (TV).

TABLICA
Cibona 19 19 0 2102:1753 38
Partizan 19 12 7 1881:1793 24
Zadar 19 12 7 1675:1612 24
Budućnost 19 12 7 1706:1698 24
šibenka 19 11 8 1791:1776 22
Jugoplastika 19 9 10 1732:1716 18
C. zvezda 19 8 11 1814:1842 16
Borac 19 8 11 1641:1677 16
Bosna 19 8 11 1688:1743 16
Olimpija (—1) 19 7 12 1694:1758 13
Rabotnički 19 5 14 1622:1819 10
Sloga 19 3 16 1758:1897 6

PRVA SAVEZNA VATERPOLSKA 
LIGA

JADRAN (S) — SOLARIS 8:9
ŠIBENIK — Bazen hotela »Sola

ris«. Gledalaca 100. Suci: Odalaovlć 
(Kotor) i Vuković (Herceg Novi).

ŠIBENKA-SOIJLRIS: Akrap, Lončar, 
Gulin, Đurđević 2, Konjevoda, Bu
ra 1. šupe, Ljuba. Radovčić 1, Bu
kić 1, ševerdija 4, Krnić i Sladić.

PRVA SAVEZNA KOŠARKAŠKA 
LIGA — ŽENE 

ŽELJEZNIČAR — REVIJA-ELEMES 
73 : 67 (34 : 35) 

t SARAJEVO — Dvorana »Skenderi- 
ia«. Gledalaca 300. Suci: Orecović 
I Milojković * (obojica iz Beograda). 

REVIJA-ELEMES: škugor, Klaren- 
dić, Nakić 14. Crvak, Gulin 12, Mil- 
ković 15, Piplović, Jajac 19. Barano- 
vić i GrubiSć 7.

TABLICA
Ježiće — 19 17 2 1580:1218 36
Partizan 19 17 2 1621:1371 36

U 14. kolu, 1. III, igraju: Mornar 
Adriacolor —- Partizan, Crvena zvez
da — Jadran (S), Solaris — Kotor, 
Bcčcj — Primorje, POSK — Mla
dost, Jug — Jadran' (HN).

TABLICA
POSK 13 10 1 2 140; 97 21
Jug 13 10 0 3 130: 95 20
Kotor 13 10 0 3 124: 94 20
Mornar 13 8 1 4 123:103 17
Partizan 13 7 2 4 107: 92 16
Mladost 13 7 0 6 137:118 14
Jadran (HN) 13 7 0 6 122:127 14
Solaris 13 6 1 6 116:118 13
Jadpn (S) 13 4 1 -8 112:123 9
Primorje. 13 4 0 9 121:145 8
Bcčej 13 1 0 12 103:145 2
C. zvezda 13 1 0 12 90:168 2
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ŠIBENIK: američki film »Ka
rate Kid« (do 2. III) 
talijanski film »Čovjek zva 

ni Trinita« (od 3. do 6. III) 
američki film »Rijeka« (od 

7. do 9. III)

TESLA: američki film »Mata
Hari« (do 2. III)
američki film »Osvajač džu 
ngle« (od 3. do 6. III) 
američki film »Bolero« (od 
7. do 9. III)

20. APRILA: domaći film »I 
to će proći« (do 2. III) 
hongkongški film »Gromo

viti tigar« (od 3. do 5. III) 
talijanski film »Kćerka džu 
ngle« (od 6. do 7. III)

DEŽURNA LJEKARNA
u

i 
k
3
I
1
3
3

t
1

I

CENTRALA, Ulica B. Kidri- 
• ča bb (do 7. III)

iz MATIČNOG UREDA

Rođeni
Dobili kćerku
Mate i Jelena Grgić, Jakov 

i Bojana Ivas, Željko i Vedra- 
na 2agar, Nikica i Tonka Bu- 
kić, Drago i Nena Jakelić, Fa- 
bijan i Erika Bataljaku, Vla
de i Slađana Medo.

Dobili sina
Branko i Mirjana Brnarda, 

Nediljko i Milica Vreić, Da- 
mir i Marijana Labor, Marko 
i Ines Krnić,' Ante i Ruža Vra 
nješ, Jure i Katica Fuštin.

Umrli
Ante Knežević (76), Sime Er 

ceg (93), Josip Severdija (62), 
Milka Jakšić ,(82), Danica Na- 
kić (63), Ljubica Arapov (79), 
Karlo Dobra (44), Janja Labu- 
ra (59), Mate Ercegović (83), 
Krešimir Gaćlna (65),' Križan 
Popov (74).

U susret Danu žena

Susreti, izložbe, akađemiie...
Kako je već postalo tradicija svi aktivi žena po mjesnim 

zajednicama, ali i izvan njih obilježit će 8. marta Među
narodni dan žena.

Postalo je tradicija da svi 
aktivi žena po mjesnim zajed
nicama 'i radnim organizaci
jama obilježe 8. marta. Hoće 
li to biti drugarsko veče, iz
let ili .. ručak i večera — za
visi od aktiva i njihovih ma
terijalnih mogućnosti. Danas 
se malo tko opredjeljuje za 
skupe šopinge i posjete atrak- 

' tivnim gradovima naše ili 
stranih zemalja. Prema prepo
ruci Općinske konferencije za 
društvenu .aktivnost žena 8. 
bi marta ove godine trebao 
proteći u obilježavanju nje? 
gova revolucionarnog i klas
nog karaktera. Sutradan su 
izbori pa će i izlazak žena na 
glasanje biti svojevrstan pri
log obilježavanja tog međuna
rodnog praznika.

CRNI STUPCI

Oduzeto 150 
vozačkih dozvola

U gOdini koja je za nama na području šibenske 
opčine registrirano je ukupno 1938 prometnih 
nezgoda ili 20 posto više nego prethodne. U tim 
je nezgodama smrtno stradalo 19 osoba, a 151 
osoba je teško ozlijeđena

Tragična bilanca šibenskih prometnica u 1985. godini iz
nosila je 19 mrtvih, 151 teško i 211 lakše ozlijeđenih u ukupno 
1389 prometnih nezgoda. Tih devetnaest osoba stradalo je u 
samo petnaest teških prometnih nesreća, a u 209 nezgoda za
bilježene su teže i lakše ozljede. U 1984. godini registrirano je 
šesnaest nezgoda sa smrtnim posljedicama, 59 u kojima su 
osobe teže i 113 u kojima su lakše ozlijeđene.

Inače, u toj je 1984. bilo ukupno 1165 prometnih nezgo
da. Uzrok povećanja prometnih nezgoda jest uglavnom i po
većanje prometa od 30 posto.

Prošle su godine u prometu 
najviše stradali putnici u vo
zilima pa pješaci i vozači o- 
sobnih voaila te po jedan bi
ciklist, motorist, vozač kami
ona i vozač bic?kla s moto
rom. U 1984. godini najviše 
je stradaflih bMo među pješa
cima.
. Što se tiče materijalne šte
te one su lani procijenjene 
na 106 milijuna i 42 tisuće 
dinara dok ,su u 1984, izno
sile svega 39 mnilijuna i 748 
tisuća. Najviše se prometnih 
nezgoda dogodilo na Jadran
skoj turističkoj cesti ili u 
brojkajna 314, odnosno 18 
posto više nego u 1984. godi
ni. U gradu Šibeniku regis

Općinska će proslava pana 
žena proteći u znaku deseto- 
godišnjeg jubileja zbratimlje
nih aktiva Baildekina i Cicva
ra — Međara — Zažvjća. Čla
nice tih aktiva posjetit će ak
tiv žena Mjesne zajednice Su- 
bićevac, a bit će primljene u 
Gradskoj vijećnici. Dan uoči 
praznika, 7. ožujka, u 18 sati, 
bit će otvorena izložba ruč
nih radova, U Domu JNA, 
nakon toga, u 19 sati, akade
mija je u Kazalištu na kojoj 
će sudjelovti Mira Banjac sa 
komadom »Sve moje žene«. 
Poslije toga, po tradiciji, u 
Domu JNA priređuje se dru
garsko veče.

J. P. 

trirano je 610 prometnih nez
goda. Na svim je ostalim 
cestama zabilježeno 449 pro
metnih nezgoda ili 41 posto 
više. Samo je na prometnici 
Šibenik — Knin registrirano 
manje prometnih nezgoda.

Najtragičniji mjesec u proš
loj godini bio je kolovoz, a 
onda dolaze srpanj, -lipanj i 
svibanj. Tako je u kolovozu 
zabilježena 291 prometna nez
goda, u srpnju ‘203, u lipnju 
129. Za ta-tri mjeseca dogodi
lo se ukupno 747 prometnih 
nezgoda Mi preko 53 posto 
svih nesreća u triku godine. 
Najcrnji dan na šibenskim 
prometnicama u prošloj je go
dini bila srijeda, pa tek onda 
ponedjeljak kao prvi radni 
dan u tjednu i dani viken
da petak i subota. Najkritič
niji su sati za naše vozače bi
li oni između 8 i 10 sati prije 
podne.

Na prvom mjestu među uz
rocima nezgoda spominju se 
neprikladne ceste (u 281 slu
čaju pa onda psihofizičko 
stanje vozača (utjecaj alko
hola, umora, bolesti), dok su 
najčešće greške vozača bile 
nepropisno pretjecanje i obi
laženje te neprilagođena br
zina. Tako je lani prometna 
milicija registrirala 126 kri
vičnih djela ugrožavanja jav
nog prometa. Počinioci ' tih 
krivičnih djela bili su odmah 
poznati u 118 slučajeva dok 
su ostali naknadno otkriveni. 
I broj se krivičnih djela u od
nosu na prošlu godinu pove
ćao za 14,55 posto.

Sucu za prekršaje je sao
braćajna milicija uputila 2020 
prekršajnih prijava. Na mjes
tu događaja prometni «u mi
licionari naiplatiili 8964 kazne 
te uputili 1950 rješenja o kaž
njavanju. Zbog tehničke neis
pravnosti iz prometa je is
ključeno 207 vozila i na sa
mom mjestu oduzeto 150 vo
začkih dozvola. J. P.

turizam

Zatvoreni ili
otvoreni hoteli

Već nekoliko zima na cijeloj šibenskoj rivijeri 
koja ima sedam i pol tisuća ležajeva ne može se 
naći niti jedan ležaj. Ne zato što su hoteli po
punjeni već zato što su zatvoreni. I pored tek 
otvorenog hotela »Jadran« poslovne partnere i 
slučajne namjernike (o turistima ne govorimo.) 
na spavanje moramo upućivati ii Benkovac ili 
Trogir.

Kad biste se odlučivali kamo na zimovanje u Opatiju, Du
brovnik ili u Šibenik, za što biste se odlučili? Mi smo nekidan 
na taj upit jednog hotelijera bez puno razmišljanja odgovorili 
— u Opatiju!

Nema sumnje da bi i većina 
vas radije izabrala zvučnija 
imena ljetovališta (zimovali
šta?) našeg Jadr.ana, ali to vje 
rojatno nije pravo a niti do
bro opravdanje za šibenske ho 
telijere. Jer, ni imena Makar
ske, Brača i nekih još manjih 
rivijera isto nisu tako zvučna, 
ali su im hoteli otvoreni i za 
zimske turiste. Drugo, mi smo 
ipak većinu tih hotelskih po
stelja opskrbili i grijanjem i 
zimskim bazenima i još koje- 
čim drugim što naravno nije 
samo sezonskog karaktera.

— Teško je. — rekao nam 
je predsjednik Turističkog sa
veza općine Ante Miloševi'ć — 
na cijeloj obali naći opremlje 
nije naselje od »Solarisa«. Tu 
je centralno grijanje u svim 
osim u jednom hotelu, olim
pijski bazen, trim staza u bo 
rovoj šumi talasoterapija, sau 
ne, kongresna dvorana. Primo- 
šten gotovo isto tako. Ranije 
smo imali otvorene sve hotele 
u toku zime i u »Solarisu« i u 
»Prirhoštenu« i u Vodicama. 
Gotovo istodobno su svi od
ustali od zimskog poslovanja. 
Kako to da drugi mogu naći 
poslovnu računicu, ako se ra
di o poslovnoj računici, a mi 
ne možemo? Treće, čini nam 
se da sada niti jedna od tih 
hotelskih kuća ne može- reći 
da loše posluie i da bi im zim 
ski rad još više otežao finan
cijsku situaciju.

Da sada zanemarimo činje
nicu kako i sami radnici gube 
na »uhođanosti« i moraju ra
dne dane ispunjavati svakak
vim samo ne svojim poslovima 
za koje su se osposobili. Da
leko je ozbiljnije to što umje
sto afirmacije imena i ugleda 
turističke ponude postajemo 
tek sezonsko ljetovalište za se J. Petrina

Na Šibenskom području turisti mogu naći smještaj samo u sezoni?!

zonskog gosta. Gotovo da smo 
zaboravili one lijepe (i sku
pe!) programe i elaborate o 
programiranim odmorima ze
ničkih i somborskih radnika, 
čehoslovačkih rudara, rekrea- 
tivne programe za športaše, 
medicinskog turizma najvišeg 
nivoa sa talasoterapijom.

Istina, hotelsko naselje »So
laris« renovira se od krova do 
temelja i u njega se ulaže 
preko 20 starih milijardi, pa je 
to jedan od uzroka Što je ove 
zime i hotel »IVan« zatvoren. 
On je, inače, prema nekim 
dogovorima ranijih godina iza 
biran kao »dežurni« hotel. 
Druge se kuće toga dogovora 
nisu ni pridržavale nego su 
uglavnom zatvarale sve ho
tele. I u Primošteiu se ove 
godine renovira — nakon, ho
tela »Zora« došao je na red 
i hotel »Slava«. Za koji dan 
otvorit će se prvi hoteli u So
larisu i u Primoštenu a 15. 
ožujka doći će i prvi ovogodiš 
nji gosti u Vodiče.

Inače, Vodice, ne rade zimi 
od 1982. godine. Kako smo ču
li od direktora Jere Latina 
hotel »Olimpija« je prevelik 
da bi zimi njegovo poslovanje 
bilo rentabilno, pogotovo sada 
kad je domaćem.-gostu zimski 
boravak na moru gotovo nedo 
stupan. Zato se planira ubu-' 
dućfe da zimi rade »Vile Glo- 
riette« i ukoliko se adaptira, 
hotel u staroj školi.

Uostalom, problem zimskog 
turizma nije pojedinačan i ne 
bi smio više zavisiti od poslov 
ne politike svake'pojedine ho
telske radne organizacije. To 
je problem cijele turističke ri
vijere -i on bi se tako mprao i 
razriješiti.
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MALI OGLASNIK U SJEĆANJE
i INFORMATIVNI CENTAR i
J ŠIBENIK J

J Komisija za radne odnose »INFORMATIVNI J 
J CENTAR« ŠIBENIK na osnovi odluke zbora radnika J
5 raspisuje

Pet je godina otkako nije s nama naša draga

i OGLAS }
/ za popunu radnih mjesta r
‘ ‘ 4

1. SEKRETAR REDAKCIJE J
P — 1 izvršitelj na neodređeno vrijeme ?
' ' 2. TEHNIČAR i

— 1 izvršitelj na neodređeno vrijeme J

UVJETI: 5
Osim općih uvjeta, kandidat treba ispunjavati po- } 

sebne uvjete i to:. J
AD/1 SSS, iskustvo na obavljanju poslova u redakciji r 
AD/2SSS ili KV radnik radio i TV smjera s isku- J 

stvom na poslovima radio-tehnike i
Rok za dostavljanje ponuda je 8 dana .od dana f 

i objavljivanja u »ŠIBENSKOM LISTU«. J
Ponude s potrebnim dokazima o ispunjavanju J 

■ općih i posebnih uvjeta dostaviti na adresu: 5
। INFORMATIVNI CENTAR — ŠIBENIK 5
। B. Petranovića 3 , i
? Švi prijavljeni kandidati bit će obaviješteni o J. 
J rezultatima izbora u roku od 10 dana od dana isteka J 
\ roka za podnošenje prijava. J

TELEFON: 23-668
PRODAJEM sjeme kanadskih 
bundeva koje rastu do 100 kg. 
Posjedujemo bijele, crvene, 
zelene i žute. Cijena jedne 
kućice 100 dinara. Sjeme ka
nadske boranije koje mahuna 
raste do 1 m cijena jedne sje
menke iznosi 20 dinara. Ja
gode stalnorađajuće humelovć 
koje rastu uz pritku od 2 m. 
Cijena jednog živica 30 di
nara. Maline visokorodne ko
je rađaju dvaput godišnje. Ci
jena jedne sadnice je 40 dina
ra. Šaljemo i uputstvo za si
janje ovih kultura. Zoran Sta- 
nković, Stefanovića B'ori- 
sava 1/4, 37240 Trstenik, tele
fon 037/713-462. (2350)

PRODAJEM »Tomosov« iz- 
vanbrodski motor od 10 KS. 
Sve informacije na telefon 
25-425 od 16 do 19 sati.

(2357)

PRODAJEM pletači dvoredni 
stroj marke »Singer«. Infor
macije na telefon 25-259.

(2358)

PLASTIČNI brod »Elan« 3,70 
x 1,50 m, duplo dno, registri
ran za 4 osobe, prodajem. Ja
viti se na telefon 23-437.

(2359)

BRODOGRADILIŠTE i
»VODOPIJA IVO - SREĆKO« J

B E T I N A

Nao temelju člana’ 5. Pravilnika o radnim odno- , i 
sima i Odluke Komisije za radne odnose OOUR-a , । 
»Brodogradilište i marina« u sastavu RO -Brodogradi- i 
lište »Vodopija Ivo-Srećko« n. sol. o. iz Betine, ob- 4 
javljuje se }

AKO VAM ZAMRZIVAČ za 
duboko zamrzavanje vlaži, 
pravi led na vanjskim stijen- 
kama ili propušta vodu na 
dnu pozovite: Servis izolacije 
Milivoj Franov telefon 057/ 
/23-208. (2360)

ŠIVALA bih za butik, u kući.
Telefon 26-314. (2361)

PRODAJEM peć »kiperbuš«, 
radila svega 20 sati. Ponude 
pod broj 2362.

OGLAS
za obavljanje poslova i radnih zadataka

J 1. BRODOSTOLAR

Osim općih uvjeta zainteresirani kandidati mo
raju ispunjavati i ove posebne uvjete:

Ad-1) VKV ili KV brodostolar sa 2, odnosno 1 godi- 
( nom radnog iskustva na poslovima i radnim
( zadacima brodostolara

। ■ Rad se udružuje na neodređeno vrijeme uz uvjet 
। pokusnog rada od 60 dana.
', Rok za podnošenje prijava je 8 dana od dana ob

jave u »Šibenskom listu«.
।1 O rezultatima izbora prijavljeni kandidati bit će 
i obaviješteni u roku od 15 dana nakon isteka roka za 
i podnošenje prijava na oglas.

Prijave na oglas, s kraćom biografijom i dokazima 
o ispunjavanju traženih uvjeta, podnose se na adresu 
RO Brodogradilište »Vodopija Ivo-Srećko«, OOUR 
»Brodogradilište i marina«, 59244 Betina »Nikole Ske- 

' , vina b.b.

NOVO! NOVO! POSJETITE 
novootvorenu cvjećarnicu »Mi 
moza« na staroj tržnici nasu
prot pekare. »Mimoza« nudi: 
rezano cvijeće, lončanice, su
ho cvijeće, makrame, razne 
prigodne ukrase, izrađuje bu
kete za vjenčanja i ostale pri
gode, vijence od svježeg cvi
jeća po narudžbi. Dođite i uv
jerite se. Preporuča se vlas
nica Emica Jušić. (2363)

PRODAJEM novu muzičku li 
niju (pod garancijom) »Hita
chi« (regal »pojačalo 2x30 W, 
radio, kazetofon i gramofon). 
Zvati na telefon ujutro 33-222 
(kućni 395 Rak). (2364)

Kretanje brodova »Slobodne plovidbe«

JABLANICA — na :putu za Ouanto, ŽIR JE — ha 
putu za Stavanger, BIHAĆ — u New Havenu, ŠUBI- 
ĆEVAC — na putu ža Hong Kong, DINARA — u Ri
jeci, KNIN — na putu za Crno more, BARANJA — 
u Suezu, KORNAT — u Kiamenu, MURTER — na 
Flućhingu PROMINA — u Đed’i, ŠIBENIK/- u Ben- 
gaziju, DRNIŠ — u Annabi, PRIMOŠTEN — u Tri- 
poliju, KRAPANJ — u Aniverpenu, PRVIĆ — u Je- 
jiflu, ROGOZNICA u Marsi el Bregi, KRUŠEVO — 
na putu za Koper, KRKA — u Alžiru.

DALI KRV
U Službi za transfuziju Me 

đicinskog centra u Šibeniku 
dobrovoljno su dali krv: Mac 
ko Cubrić. Dragan Meić, Mi
lena Marinković, Rade Barić, 
Mile Vukman, Slavko Barić, 
Svemir Morić, Svemir Barić, 
Mladen Trošić, Zoran Paić, 
Frane Barić, Milivoj Barić, 
Serofin Vukman i Ante Urem 
(Pirovac), Marko Marjančić, 
Boris Smolić, Darko Ercego- 
vić, Ali Memedovski, Željko 
Petrina, Danijel Kursar, Mar
ko Rajčić, Boris Grbelja, Dra
go Martinović, Dražen Babić, 
Josip Jerković, Romeo Babin, 
Damir Žaja i Stjpe Dodig 
(TLM), Ivan Divić (Klub DDK 
Crvenog križa), Mirko Šprljan. 
Nenad Latin, Gorki Samohođ. 
Mladen Devčić. Vatroslav La- 
san i Želimir Granić (Vodice), 
Branko Krnić. Veselin Dra- 
gović i Ante Cubrić (MTRZ). 
Ante Skorin, Željko Vučenović 
i Kobori Pažanin (Primošten). 
Dario Juraga, Ivan Šikić, Sta- 
han Juraga i Mile Juraga (Mu 
rter). Šime Raiić, Niko Grbe- 
lia, Stipe Raiić, Drago Jura
ga. Miro Juraga i Niko Gr- 
belia (Šibenik).

Općinska organizacija Crve
nog križa zahvaljuje svim da
rovateljima.

JELENA JAKOVČEV 
rođ. Žeželj 
5. III 1981.
5. III 1986.

S poštovanjem se sjećamo njene dobrote i ple
menitosti.

Suprug Gojko s djecom
(506)

Ml I I

U SPOMEN 
voljenom suprugu i ocu

BRANKU DENIĆU

3. III 1974.
3. III 1986.

Sjećanje i tuga za tobom vječno ostaju.
Tvoji najmiliji.

(507)

——ao vw’—inm i bj

U SJEĆANJE
Dana 26. veljače navršilo se dvije godine od 

smrti

Uspomenu na njega

ANTE STOŠIĆA

Andrijaša

čuvaju njegovi najmiliji 
Supruga Zorka s djecom 

i njihovim obiteljima 
(508)

ZAHVALA

povodom iznenadne smrti našeg dragog i pleme
nitog sina

IVICE RADIĆA

I u trenucima neizmjerne tuge i žalosti bili smo okru
ženi neizrecivom pažnjom i najtoplijim izrazima su
ćuti, Teško je prihvatiti činjenicu da našeg dragog 
Ivice više nema među nama, ali njegov svijetao i 
plemenit lik, njegovo veliko srce zauvijek će ostati 
u sjećanjima svih nas i svih njegovih i naših prija
telj^ i znanaca.

Ovom prilikom želimo uputiti najtoplije riječi za
hvalnosti svim znancima i prijateljima na toploj pa
žnji i sućuti koju su nam uputili usmeno ili pismeno. 
Posebno smo zahvalni ekipi Medicinskog centra Šibe
nik na čelu s doktorom Stjepanom Grubišićem - Ča- 
bom, RO »INA—Trgovina« Zagreb — RJ Šibenik, 
SOUR-u »Šibenka« RO »Trgovina« OOUR-u Robna 
kuća »Šibenka«, mještanima Primoštena, Šibenskoj 
narodnoj glazbi, te našim najboljim prijateljima izr 
van Šibenika koji su prisustvovali posljednjem ispra
ćaju našeg dragog Ivice.

Ožalošćeni: otac Stipe, majka Marija, sestra An- 
tonija, bake Antica i Josipa, stric Svetin, strina Ma
rija, teta Blaža i ostala rodbina
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je li moguće?

A DA UKINEMO 
GRADSKI ORKESTAR???

Pet godina nakon osnivanja i rada koji se očitovao i kroz nekoliko uspješnih javnih pro
dukcija, nad Gradski komorni orkestar se nadvio pomalo tmurni oblak koji možda nije vje
snik oluje, ali, sva je prilika, nosi neke nepogode.

Sredinom mjeseca članovi 
orkestra dobili šu »dopis« u 
kojem im direktor Radne je
dinice za muzičko obrazova
nje, Božidar Grga, saopćava 
da radi potreba škole (zbora 
COUO, odnosno Radne jedi
nice za muzičko obrazovanje) 
moraju napustiti prostor u ko
jem su do tada radili, te da 
im se u zamjenu nudi drugi, 
doduše nekvalitetniji, prostor, 
također u školi. Članovi or
kestra na čijem čelu je od 
konstituiranja u amatersko 
društvo, Marija Sekso, nisu 
bili zadovoljni takvim rješe
njem pa su uložili prigovor. 
Uslijedila je prepiska i sa
stanci uz prisustvo rukovodi
laca Centra za odgoj i usmje
reno obrazovanje. Radnici 
(svi?) Muzičke škole misle da 
orkestar treba preći u »donju 
dvoranu« da bi zbor Škole 
(tridesetak učenika) prešao u 
»gornju dvoranu«. Djeca, ka
žu nam, ulaskom dolje dignu 
prašinu (nije lakiran parket) 
u kojoj onda moraju pjevati, 
a teško im je i dirigirati jer 
je na sredini prostorije stup. 
Predstavnici orkestra, pak, 
misle da petnaestak odraslih 
koji se okupljaju na dobro
voljnoj osnovi ne bi trebalo

činiti da se skupa s instrume
ntima, notama i starcima za 
njih, seljakaju.

Nakon dopisivanja (među 
ljudima koji, inače, rade za
jedno i u istoj zgradi...) od
lučeno je da se zamjena prosto 
ra* napravi za vrijeme dok 
traju pripreme za nastup zbo 
ra na Republičkom natjeca
nju, a da se onda opet vrate 
svatko u onaj prostor gdje je 
do tada radio. Inače, rekli 
su nam u školi, postoji prin
cip da se nastavnici i djeca 
smjenjuju u postojećem rad
nom prostoru budući da je on 
neujednačene kvalitete.

Čitava, ovako opisana situ
acija naizgled je posve benig- 
na. Naizgled. Slutimo, .naime, 
da se ispod tih službenih 
prepiski i razgovora krije ne
kakav nesporazum, nekakva 
netrpeljivost između Škole i 
Orkestra. Ako griješimo, u 
dojmu bit će nam jako dra
go, ali na primjer, na koncert 
dođe dvoje ih troje nastavni
ka škole? Osim onih, naravno, 
koji u orkestru i sviraju... 
Itd. itd.

Gradski komorni orkestar 
iznikao je iz Muzičke škole, a 
trebalo je godina i godina da 
se takvo šta pojavi u ovom 
gradu toliko siromašnom ne
kim vlastitim, pa makar i re
produktivnim, stvaralaštvom. 
U njemu rade bivši učenici i 
sadašnji nastavnici škole. Za 
prve je pohvalno (i više od 
toga!) da rade u tom orkestru,

za nastavnike, odnosno radni
ke u toj vrsti djelatnosti, mu
zičare, instrumentaliste, je 
normalno (trebalo bi biti...) 
da iza njih stoji i nekakav 
javni rad. Odlučivali se na
stavnici škole da odlaze na 
koncerte Gradskog komornog 
orkestra ili ne, tek, Orkestar 
je vrijednost u kulturnom 
životu ovoga grada a nespora
zum između njega i škole 
ako ga ima), ravan je prvo
klasnom skandalu! Ako bi 
itko trebao protežirati i omo
gućavati rad Gradskog komor
nog orkestra, onda je to Mu
zička škola!

Ili da očekujemo da i 
Centar za kulturu dđ otkaz 
svojim dramskim amaterima? 
I da Gradski komorni orke
star udomi Privredna komo
ra? Uostalom, orkestar je ko
morni ...

Notorna je činjenica da Mu 
zička škola radi u nevjerojat
no lošim prostornim uvjetima. 
No, uz pravi dogovor i do
bru volju »nijedna kuća nije 
tijesna...«. Bar dok se za 
orkestar ne nađe stalni pro
stor, a o tome, kao i sudbini 
orkestra, razgovaralo se i u 
Izvršnom vijeću.

Hoćemo li se ponovno os
vjedočiti da u ovom gradu ne 
dolazi u obzir nikakva nor
malna i pozitivna inicijativa?

Ili, možda, Gradski komor
ni orkestar nije to?!

A da ga malo ukinemo, za 
promjenu?...

Jordanka Grubač
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Kultura i društvo

. Afirmirati kulturu kao
način svakidašnjeg života

Nacrt prijedloga akcionog programa sindikata na ostvari 
vanju društvene uloge i samoupravnog položaja radnika u 
materijalnom razvoju 1 cjelini društvene reprodukcije, samo
upravni preobražaj kulture utanačuje kao jednu od temeljnih 
ourednica sadržaja rada sindikata. U suvremenim uvjetima 
života kultura se mora afirmirati kao način svakidašnjeg ži
vota, kao pretpostavka razvoja i ličnosti i društvene zajednice. 
Sindikat mora u tome poticati i stvarati uvjete za okupljanje 
i druženje radnika na raznovrsnim programima, obogaćujući 
tako društveni život klase i njegujući tradicionalne vrednote
klasne svijesti. U tom sklopu najviše pažnje posvetit će se
ostvarivanju tih zadataka: prijeko je potrebno s ciljem stva
ralačkog rada i razvoja radnog čovjeka kao svestrane krea
tivne ličnosti, u organizacijama udruženog rada osigurati pred
uvjete za brži zamah kulture rada, života i umjetničkog stva
ralaštva radnih ljudi. Organizacije sindikata, nadalje, trebaju
ustanoviti prepreke i perspektive uspostavljanja neposrednih 
odnosa slobodne razmjene rada OUR-a kulture i OUR-a ma
terijalne proizvodnje, te u skladu s tim predložiti izmjene 1 
dopune kriterija utvrđenih u SlZ-ovima kulture. Osim toga, 
posebnu pozornost valja posvetiti osiguranju uvjeta života i 
rada radnika u OUR-ima kulture, kao i samostalnih umjetni
ka. Istodobno, treba izvršiti racionalizaciju postojeće institucio
nalne mreže OUR-a kultura i inicirati šire procese samoup
ravnog udruživanja i povezivanja. Na kraju, prijeko je pot
rebno poticati radničko kulturno stvaralaštvo, te stvarati uv
jete za njegovu širu javnu afirmaciju.

Kinematografija

KATAKLIZMA PLANETA
(Pretpremijera u kinu »ŠIBENIK«, u subotu, 1. ožujka, u 

22.30 sati.)
PROIZVODNJA: Italija
REŽIJA: Anthony Richmond
GLAVNE ULOGE: Laura Trotter, Gordon MitcheGl
ŽANR: Akciono futuristički
Radnja filma događa se u budućnosti. Poslije velike kata

klizme planet Zemlja obavijen je radioaktivnim česticama i’ 
oblacima. Jedan od preživjelih je Rush. Međutim, on i dalje 
mora voditi borbu za svoj život. Sada se bori protiv smrtnog 
(neprijatelja Stila, koji želi da drži .preživjele ostatke ljudi u. 
ropstvu. Ali. Rush dobiva borbu za svoj i njihov .život.

POP
NOVITETI

Diskografska kuća »Jugoton« ovih dana je licencno ob- 
T javila album »SO Red The Rose«. Autor tog albuma pr- 
; venca je skupina »ARCADIA« (nekadašnji »Duran Duran«) 
^koji su se nametnuli svjetskoj pop-sceni hit-singlom »Elec- 
tion Day«... Ista diskografska kuća je domaćim diskofi- 
Uma ponudila istoimeni album .britanske skupine »GO 

i WEST«, koji važi za jednu od najvećih tinejdžerskih atrak
cija... Na licencnoj »Jugotonovoj« etiketi našao se i kom- 
pilacijski album BILLY IDOL-a pod nazivom »Vital Idol«...

— O —

Nakon velikog disco-hita »Shangaii«, LEE MAROW 
se očito zainteresirao za istočnjačke motive pa je po uzoru 
na taj veliki hit izdao singl pod nazivom »Sayonara«... 
Jedna od najpopularnijih novih grupa na britanskom otoč
ju je trio »FINE YOUNG CANNIBALS«. Njihov novi singl 
»Suspicions Minđs« (»Sumnjičave misli«) postao je veliki 
radijski hit u svim evropskim zemljama, a rado se sluša 
i na našim radio stanicama... Novi singl ROGER DAL- 
TREY-a je »Let Me Down Easy«, a usporedo s ovim sin- 
glom izdan je i video spot koji je snimljen u Londonu, a 
kao gost novog špota se javlja Brayan Adams... Jedan 
od osnivača skupine »Genesis«, MICHAEL RUTHEFORD, 
nedavno je izdao solo singl »Silent Running«.

I U sklopu velike svjetske turneje, a i promocije svog 
najnovijeg albuma »Starpeace«, YOKO ONO će u Ljubljani 
18. ožujka, održati koncert. Nesumnjivo veliko zanimanje 
Yoko pobuđuje kod publike srednje i starije dobi koji dob
ro pamte »Beatlese« i Johna Lennona. Za današnju tinej- 
džersku publiku oni su uglavnom nepoznanica i vjerojatno 
ih znaju samo iz blijedih -fotografija...

— O —

Domaća diskografska kuća »RTB« objavila je drugi 
album »Striptiz« grupe »LAKI PINGVINI«... Poznati beo
gradski gitarist i pjevač SRĐAN JUL je za istu diskograf
sku kuću snimio album prvijenac »Za tobom lud«...

B. TURICA
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glavobolje

Konačno pastrve
Ne treba biti skeptikom i onda kad toj (psiho

loškoj, kakvoj li?) pojavi nema mjesta. AH nije na
odmet i zgorega izreći, ili napisati, ponešto sa zadr
škom, posebice u slučajevima i primjerima kad proš
lost (to jest praksa) kazuje da bi tom prokletom i 
od nikoga valjda prizivanom skepticizmu moglo biti 
temelja. Piše tako, eto. »Slobodna Dalmacija« da će 
u rijeci Krki, nizvodno od Skradina ne za dugo po
četi uzgoj pastrva (negdje oko tri stotine tona pod 
Okriljem inače doista snalažljive ljubljanske ?>Emo- 
ne«). Ta bi vijest, ili najava, zasigurno mogla mnoge

(ili barem neke) poradovati, jer tržište je ionako 
gladno hrane, posebice te i takve vrste. Samo, ako se 
i tu bude previše eksperimentiralo ako se bude mud
rovalo, ako se znanje bude u praksi željelo iskaziva
ti. (kao što to jest više puta dosad) magistarskim 
uvjerenjima i obećanjima — bit će »kratkih rukava«.

Nekoliko ljudi
Zna se, predobro se zna kako bi se gosti mogli 

i morali vladati. Nije ono pravo, naime, ako te pri
mim u kuću, svoju vlastitu i zasigurno jedinu, a ti 
se u njoj brzo osokoliš, narastu ti krila pa me, malo 
gotovo počneš tjerati iz nje. Nije, dabome i narav
no, lijepo ni kad se nakon vrsnog ugošćavanja (slič
nog takvom stvarno je teško naći) nađeš u nekoj dru
goj kući • pa blatiš (ili provociraš, možda) prvoga 
kućedomaćina. A piše »Nedjeljna Dalmacija« izjavu 
bivšeg trenera ovdašnjih košarkaša kako se u Šibeni
ku, onako uz piće, nade pet-šest ljudi i odlučuje da 
radi ovo i ono: da gradi, da investira, da dovodi i 
ulaže. Budući da se radi, ipak, o sredstvima koja ni
su privatna a jesu radničke klase — što se time (tak
vom izjavom) kani postići 1 želi reći. Budući da iz
java* nije demantirana znači li to da je istima? Ili 
se tangirani na nju ne smije obazrijeti. Hoćemo, na
ime, reći ne mogu je demantirati?!

Opet profesori
Omakne se čovjeku riječ, prođe kroz ruku 

primjetno) krivi podatak, sve se to živom stvoru
(ne- 
db-

gađa, jer — kako se više nego dobro zna — ljudski 
je griješiti. Samo, jednom se pogriješi u prosjeku 
plaća, drugi put se kao rekordera po ukupnom pri
hodu prezentira profesora, pa se može steći, krivi do
zlaboga naravno, dojam da prosvjetarima cvjetaju ru
že, da im je financijski hod sasma uspravan, da žive 
ko bubreg u loju. Jednom riječju — proizlazi nekako 
tako — nikome nije dobro kao njima, tim prosvje
tnim radnicima. A znamo da nije tako, dobro je poz
nato uz koliko je muke i jada (da li su to baš prim- 
jereni iskazi?!) došlo do povećanja njihovih osobnih 
dohodaka, nije nepoznanica kako se i koliko domažu 
stanova i tako dalje i lome slično. U krivom ogledalu 
— nenamjernom, uvjereni smo — i rugoba poprima 
obrise apolonstva. Takav je život, što se tu može. 
_________________  JUNOŠA

u prvom planu Očito da nismo svjesni težine vodoopskrb
nih (ne)prilika kad u tri godine nije ostva
ren ni minimum preduvjeta za razrješava
nje tog problema

Manjak vode došao do grla
Vodoopskrba nije od jučer problem broj 

jedan našega grada, a posebno zapadnog tu
rističkog dijela općine, te skradinsko-vodič- 
kog i primoštenskog zaleđa, gdje još nije 
stigla tekuća voda. Nije taj problem ni ne
poznat. Dapače, često se o njemu govori, 
prave se programi, a nakon svega toga — 
bonaca.

Bit će tri godine da je izrađen prvi pro
gram vodoopskrbe za čitavo općinsko podru
čje »težak« 1,6 milijardi dinara. Ni prstom 
se nije maklo u pravcu njegove realizacije. 
Pardon, njegova predračunska vrijednost je 
usuglašena s novim cijenama, pa se sada 
spominje brojka od oko pet milijardi dina
ra. Na koliko će se popeti do početka, da 
ne kažemo završetka realizacije predviđenih 
vodoopskrbnih objekata, nemoguće je i na
gađati.

No, to nije razlog što iznova pokrećemo 
aktualnu vodoopskrbnu temu našega grada 1 
općine. Bez obzira na potrebna ulaganja, 
koja nikada nisu mala, drugi nas motivi up
ućuju na (novo) pokretanje stare teme. Za

pravo. postavlja se pitanje da li smo uopće 
svjesni vodoopskrbnih (nc)priiika, kad taj 
gorući problem, pa kad je voda koje nema 
»došla do grla«, stalno odgađamo na neka 
bolja vremena.

Čini nam se da nismo svjesni činjenica 
da postojeće vodoopskrbne (ne)prilike dozvo
ljavaju »Vodovodu« da bilo kojem novom 
potrošaču vode ospori priključak. Bilo ko
jem i svagdje, jer zakon kaže da se bez 
novih potrošača postojeći ne smiju dovesti u 
gori položaj. Mogli bismo u korist odgo
vora na postavljeno pitanje govoriti o žeđi 
u Zagori, vodi na kapi u turističkim mjesti
ma tokom ljeta ili razvojnim programima 
za koja nema vode, ali čemu kad je sve to 
poznato.

Međutim, kao da i nije, jer u tri godine 
nije ostvaren ni minimum preduvjeta za 
realizaciju, jednog izuzetno značajnog i sku
pog programa. Kad ne bi bilo žalosno bilo 
bi komično.

O. JURETA

NEODGOVORNA 
ODGOVORNOST
Od 307 izabranih dele

gata u osnovnim organiza
cijama SK u općini, 43 ni
su prisustvovala Izbornoj 
konferenciji općinske par
tijske organizacije. Pet de
legata opravdalo je svoje 
neprisustvo. troje je bilo 
bolesno, a ostali nisu op
ravdali svoj izostanak. U- 
kupno uzevši, u postotku 
skupštini je prisustvovalo 
80 posto delegata, što zna
či, da su se mogle donositi 
pravovaljane odluke.

Ništa neobično, moglo 
bi se u prvi mah pomisliti. 
I sjednice Skupštine općine 
odgađane su ponekad zbog 
nedostatka kvoruma, jer su 
se pojedini odbornici često 
neodgovorno ponašali. Pa 
zašto dizati toliku buku o- 
ko toga, pa čak to i u ras
pravi naglasiti!?

Nitko ne misli od toga 
praviti senzaciju, ali se mo 
ra ukazati na neozbiljnost 
i neodgovornost tih dele
gata, to više, Što su pred 
nama izbori, na kojima tre 
bamo izabrati prave ljude, 
sposobnije i odgovornije ne 
go u dosadašnjem manda
tu. A u pred izbornu i iz
bornu aktivnost trebaju se 
s najviše žara uključiti up
ravo komunisti, kako u 
mjesnim zajednicama, tako 
i u radnim organizacijama. 
To je bila intencija svih 
općinskih foruma, a druga 
je stvar, da li su baš svi 
komunisti uradili ono, što 
su trebali. Zato i ukazuje
mo na neodgovornost ovih 
delegata. Jer, komunisti se 
ne mogu tako ponašati.

Stanogradnja

NOVE GRADSKE 
„SPAVAONICE"

Do 2015. godine Šibenik bi se, prema predloženim osnova
ma Generalnog urbanističkog plana, trebao raširiti preko sa
dašnje Magistrale prema sjeveroistoku, do Morinjskog mosta 
Krapnija, Brodarice, kanala sv. Ante do Šibenskog mosta. I, 
eto, kompromisnog odgovora onima, koji se uporno lome u 
dvojbi: Zablaće ili Njivice. Ako delegati Općinske skupštine 
budu jednakog mišljenja kao članovi, »općinske vlade«, onda 
će usvajanjem osnova GUP-a grada prestati važiti skupštin
ski zaključak iz 1982. godine, koji bliske šibenske novogradnje 
vidi prvenstveno u Njivicama. IM, usvajanje osnova GUP-a 
značj- i prihvaćanje zamisli stručnjaka Republičkog instituta 
za urbanizam o Zablaću kao satelitskom gradu. A što će biti 
u tom slučaju s Njivicama? pitaju se oni, koji su uporni u 
želji da' se grad prvenstveno raširi prema Šibenskom mostu. 
Njivice su jedno od potencijalnih gradilišta novih šibenskih 
»spavaonica«. Kao što su to jučer bili Vidici ili prekjučer 
Šuibićevac.

No, kamo usmjeriti stambenu izgradnju do konačnog ina- 
uguriranja GUP-a? Urbanisti se ii zadnje vrijeme izuzetno 
trude na interipoliranju novih stambenih zgrada u već posto
jeće zone. .Urbanistički projekt, što se odnosa prvenstveno na 
Skopsku i Bosansku ulicu, a koji će se uskoro naći na javnoj 
raspravi, govori o mnogim komunalnim novinama. Prije sve
ga, o nbvoj gradskoj usporednici koja, bi se vezala na Gup- 
čevu ulicu. Nagovještava konačno rušenje dotrajalnih baraka 
pa uglu bolnice i izgradnju nekoliko novih stambenih, zgrada,, 
u kojima bd svoj topli dom našlo 150 obitelji. A to u ovim 
teškim, stabiiUizacijslrim vremenima i nije tako malo, (im)
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